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OPENBARE ZITTING 30 JANUARI 2019 

Mevrouw de voorzitter 

Goedemiddag. Ik denk dat iedereen binnen is nu. Goedemiddag hier op de provincieraad vandaag. Ik 
open hierbij de zitting. De provincieraad van 30 januari. Ik heb geen verlofaanvragen gekregen. Alleen de 
heer Roggeman zal de zitting iets later – ah, hij is er ondertussen. Welkom en proficiat. 
Dan kunnen we beginnen met punt 1 van de openbare zitting. 

PUNT 1. VOORZITTER PROVINCIERAAD (OPENBARE ZITTING) 

Delegatie ondertekeningsbevoegdheid i.g.v. verhindering t.a.v. de ondervoorzitter 
Akteneming 

Mevrouw de voorzitter 

Punt 1 is een delegatie ondertekeningsbevoegdheid ten aanzien van de ondervoorzitter. Dus als ik er om 
een of andere reden niet ben en niet kan ondertekenen, kan de ondervoorzitter, de heer Roman, in mijn 
plaats tekenen. Het is een akteneming. We hoeven daar niet over te stemmen. Ik denk ook niet dat daar 
iemand het woord wil over nemen? Neen? Oké.  

PUNT 2. PROVINCIERAAD – ERETITELS (OPENBARE ZITTING) 

Verlenen van de titel van ereprovincieraadslid aan Nicole Van Duyse, Kathleen Hutsebaut, Dursun Alici, 
Rik Franck en Jo De Cuyper 

PUNT 3. PROVINCIERAAD – ERETITELS (OPENBARE ZITTING) 

Verlenen van de titel van ereprovincieraadslid aan Geert De Roo en Dirk Otte 

PUNT 4. PROVINCIERAAD – ERETITELS (OPENBARE ZITTING) 

Verlenen van de titel van ereprovincieraadslid aan Annick Willems en Jozef Dauwe 

PUNT 13. PROVINCIERAAD – ERETITELS (OPENBARE ZITTING) 

Verlenen van de titel van ereprovincieraadslid aan Goedele De Cock, Eddy Couckuyt en Alexander 
Vercamer 

Mevrouw de voorzitter 

Dan gaan we over naar punt 2. Ik stel voor om die punten 2 tot en met 4 en punt 13 samen te 
behandelen. Het zijn eretitels provincieraadsleden, te verlenen aan Nicole Van Duyse, Kathleen 
Hutsebaut, Dursun Alici, Rik Franck en Jo De Cuyper. En verder ook de titel van ereprovincieraadslid 
voor Geert De Roo en Dirk Otte. Ook aan Annick Willems en Jozef Dauwe. En Goedele De Cock, Eddy 
Couckuyt en Alexander Vercamer. Oké dat wij die vier punten samen stemmen in één keer?  
Oké, dan open ik de stemming. 
 
[stemming] 
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Heeft iedereen gestemd? Ja, dat is waar, we zijn maar met 36. Ik was nog aan het wachten. Ik heb 35 
‘ja’-stemmen. Iedereen heeft gestemd? Dan sluit ik de stemming. 

Mevrouw De Sutter 

Phaedra, ik was te laat, sorry. U was op mij aan het wachten. Kan mijn stem nog toegevoegd worden? 

Mevrouw de voorzitter 

Ja. Een ‘ja’-stem? 

Mevrouw De Sutter 

Ja. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké. 36 ‘ja’-stemmen, de punten zijn goedgekeurd. De mensen kunnen de titel van ereprovincieraadslid 
dragen. 

PUNT 5. MAATSCHAPPIJEN – POM OOST-VLAANDEREN (OPENBARE ZITTING) 

Vertegenwoordiging: 
− de beëindiging van de huidige mandaten in de Raad van Bestuur en het College van 

Commissarissen 
− Raad van Bestuur: aanduiding van 12 vertegenwoordigers w.o. bevoegd gedeputeerde Kurt 

Moens als Voorzitter 
− College van Commissarissen: aanduiding van 2 vertegenwoordigers (niet-bestuurder) 

Mevrouw de voorzitter 

Het eerste punt is de beëindiging van de huidige mandaten in de Raad van Bestuur en in het College van 
Commissarissen. Vervolgens gaan wij dan over tot de voordracht van een nieuwe Raad van Bestuur en 
de aanduiding van twaalf vertegenwoordigers, waaronder bevoegd gedeputeerde Kurt Moens als 
voorzitter. Ik ga aan de verschillende fracties het woord geven, zodat zij hun kandidaten kunnen 
voordragen.  
Mevrouw An Vervliet voor N-VA, wie dragen jullie voor? 

Mevrouw Vervliet 

Voor de N-VA-fractie dragen wij voor mevrouw Karlijn Deene en de heer Bart Vermaercke voor de Raad 
van Bestuur. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel.  
CD&V, mijnheer Van Laecke. 

De heer Van Laecke 
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Voorzitter, CD&V draagt Joop Verzele en Hilde De Sutter voor voor de Raad van Bestuur. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Voor Groen, mevrouw Dooms. 

Mevrouw Dooms 

Wij dragen voor Hans Mestdagh en Koen Roman. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Voor de Open Vld-fractie, mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Wij dragen Bart Blommaert en Martine Verhoeve voor. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Dan Vlaams Belang, mijnheer Evrard. 

De heer Evrard 

Wij dragen Stefaan Van Gucht en Christian Bauwens voor. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Nog voor de s.pa. 

De heer Matthys 

Wij dragen de heer Peter Hertog voor. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan heb ik ook nog twee voordrachten voor het College van Commissarissen, nog twee 
vertegenwoordigers. Daarvoor vraag ik een kandidaat voor N-VA, mevrouw Vervliet. 

Mevrouw Vervliet 

Voor onze fractie zal ikzelf dat zijn, mevrouw An Vervliet. 
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Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Ook nog een kandidaat vanuit de CD&V-fractie. 

De heer Van Laecke 

Voor CD&V zal dat Henk Heyerick worden. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan zijn alle kandidaten voorgedragen en kunnen we daar geheim over stemmen. 
Ik open de stemming. 
 
[stemming] 
 
Dank u wel. Ik heb 36 stemmen. 36 ‘ja’-stemmen. Het punt is aanvaard. 

PUNT 6. RUIMTELIJKE PLANNING − PROVINCIAAL BELEIDSPLAN RUIMTE (OPENBARE ZITTING) 

Startbeslissing tot opmaak van het beleidsplan 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Ik zie de heer Taylor. 

De heer Taylor 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Het is eigenlijk een technische opmerking. Wat een beetje vervelend 
is, is dat het dossier niet te bezichtigen is op het extranet. Zowel niet in de commissie als bij de raad. En 
het zou wel tof zijn moesten we dat een keer kunnen doorlezen, ook online. Ik weet dat het hier in 
boekvorm ligt, maar om dat degelijk voor te bereiden, is dat wel handig als je dat ook online kunt zien. 
Dus ik zou wel vragen om in het vervolg een pdf daaraan toe te voegen, dat je het beleidsplan dan ook 
kunt doornemen. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Ik zal eerst de andere mensen ook de vragen laten stellen. De heer Bauwens had ook zijn 
hand omhoog gestoken. 

De heer Bauwens 

Dank u, voorzitter. Een kleine bedenking die ik mij nog maak, die ook in de commissie al aan bod is 
geweest, dat is doodeenvoudig dat daar te weinig inspraak, medewerking moet ik eerder zeggen, 
inspraak niet, maar medewerking is verleend door de gemeenten. Trachten van in de toekomst ook de 
gemeenten bij die problematiek en bij die dossiers te willen betrekken. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan had ook de heer Mestdagh nog een vraag. 
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De heer Mestdagh 

Het is gewoon een kleine vraag. We hebben gemerkt dat bij de opmaak van de kernnota, dat daar 
verschillende politieke fracties nauw bij betrokken geweest zijn en dat er een gans participatief proces is 
doorlopen geweest. Het zou fijn zijn als dat ook in het vervolgtraject, dus voor het beleidsplan Ruimte, 
ook het geval is. 
Ah, excuseer, is het niet duidelijk wat ik gezegd heb? Moet ik het herhalen? 

Mevrouw de voorzitter 

Heeft iedereen het verstaan of liever nog eens herhalen? Ja, herhaal het misschien nog maar eens. 

De heer Mestdagh 

We hebben gemerkt dat bij de opmaak van de kernnota, die dus eigenlijk aan de basis ligt voor het 
beleidsplan, dat daar een breed participatief traject is doorlopen geweest met de verschillende politieke 
fracties. We zouden ook graag hebben dat in de toekomst, wat betreft het beleidsplan, het traject dat nu 
start, dat dat participatief traject ook doorlopen wordt. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan geef ik het woord aan gedeputeerde Charlier voor een antwoord op jullie vragen. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Dank u wel, voorzitter. Dank u wel, collega’s. In verband met het feit dat dit dossier niet op het intranet 
stond: het verwondert mij eigenlijk, want het is de gewoonte van ik zal zeggen de administratie om 
dergelijke dingen op te laden. Ik zal dus vragen om dat zo snel mogelijk te doen in verband met dit 
dossier en ik beloof beterschap voor de volgende dossiers natuurlijk. Want dit zijn zaken die inderdaad de 
inspraak van de raadsleden niet verhogen, omdat je op voorhand niet kennis kunt nemen van wat er op 
tafel zal liggen. Dus dat is één. 
In verband met de inspraak van de gemeenten waar de heer Bauwens naar vroeg. Het is uitdrukkelijk de 
bedoeling om bij de opmaak van deze nieuwe beleidsplannen de gemeenten te betrekken. Het zou 
eigenlijk zeer raar zijn om de gemeenten daar niet bij te betrekken, want zij zullen mede-uitvoerder 
moeten zijn en dus ook mede degenen zijn die meedenken in het opstellen van de beleidsplannen. En 
dat is ook zo voor de vraag in verband met de fracties natuurlijk. De fracties zullen naar goede gewoonte 
in deze provincieraad betrokken worden bij de opstelling van deze plannen.  

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Dank u wel voor uw antwoord. Misschien een overweging die moet meegenomen worden. Het is 
belangrijk dat het digitaal te raadplegen valt. Misschien moeten we ons ook de vraag stellen of het 
eigenlijk wel nog in papiervorm moet gemaakt worden. Want ik denk dat de mensen die hier in het 
verleden zaten toch wel ervan overtuigd zijn dat we hier vaak beladen worden met een hoop boeken en 
papieren. Dus ik vraag mij af – ik weet dat dat ook naar gemeenten gestuurd wordt, maar misschien is er 
wel een manier om daar een keer over na te denken op welke andere manier dat je dat toch digitaal 
attractief kunt maken om iedereen daar toch te bereiken. Maar ik zou toch willen vermijden dat we nog 
zoveel op papier doen als in het verleden. 
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De heer gedeputeerde Moens 

Mijnheer Taylor, dat is een terechte suggestie. We gaan dat ook meenemen in het suggestie. Daar is al 
over nagedacht. Ik denk dat er velen zijn die uw mening delen, dat er hier wel enorm veel papier nog 
wordt verbruikt en dat we moeten overstappen naar die digitalisering. 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Dooms vraagt nog het woord. 

Mevrouw Dooms 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Om daar even op te reageren, ik denk dat je niet mag vergeten dat 
sommige mensen geen computer hebben en geen toegang tot het internet, dus dat er altijd papieren 
versies zullen moeten bestaan. Desnoods op aanvraag, maar ik denk dat je het niet zo volledig kunt 
afschaffen. 

Mevrouw de voorzitter 

De heer Taylor wil daar nog iets op zeggen. 

De heer Taylor 

Ik volg u volledig. Ik denk dat er perfect exemplaren kunnen zijn, maar ik denk de oplages waarin dit nu 
voorzien wordt – ik zie dat ook als dat toekomt op onze diensten in het gemeentehuis, dat zijn boeken, 
sorry, maar die verdwijnen. Er is niets zo jammer als boeken die voor niets gedrukt zijn. Als mensen daar 
naar vragen, lijkt het mij logisch dat je dat op papier doet, maar ik zou toch wel eerlijk gezegd verwacht 
hebben, mevrouw Dooms, dat u eerder mijn voorstel zou gesteund hebben. Maar geen probleem. Voor 
mij moet er niemand achterblijven. Maar je kunt die ook printen, die beleidsplannen, dan binnen de 
diensten. Maar ik zou toch wel iets zoeken naar een digitale vorm, omdat ik denk dat de meeste mensen 
die we bereiken met die beleidsplannen toch wel een computer hebben. Is het niet op hun werk, of wel 
thuis. Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u voor deze interessante tussenkomsten. Ik denk dat inderdaad niemand voor papierverspilling is, 
dat dat inderdaad iets is wat wij moeten vermijden en dat iedereen daar wel voor staat. Het zijn ook 
zaken die zeker in het kader van de discussies bij het meerjarenplan nog aan bod kunnen komen en 
waar dan zeker nog een interessante discussie kan over gevoerd worden. Maar ik denk dat we nu 
kunnen stemmen over punt 6, het punt over de ruimtelijke planning. 
Ik open de stemming. 
 
[stemming] 
 
35 ‘ja’-stemmen. Ik sluit de stemming en het punt is aanvaard.  

PUNT 7. RECREATIEDOMEINEN (OPENBARE ZITTING) 

Provinciaal domein Nieuwdonk 
Goedkeuring van de aangepaste protocolovereenkomst tussen de provincie en DDS 
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Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? De heer Taylor en de heer Bauwens. 
Mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Ja, dank u wel, mevrouw de voorzitter. Ik wil vooral de deputatie bedanken omwille van de constructieve 
opstelling in dit dossier en dat doe ik dan vooral als voorzitter van de intercommunale DDS. Het was nu 
eenmaal een probleem dat we vastgesteld hebben en ik denk dat we hier naar een zeer constructieve 
oplossing gekomen zijn. Daar wil ik de deputatie voor bedanken. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. De heer Bauwens wil daarover ook nog het woord. 

De heer Bauwens 

Ja, dank u. De vraag die zich daarbij stelt: is dat nu al definitief, die vervroegde uittreding van die man? 
Het is eigenlijk iets om te voorzien dat er niets zou kunnen gebeuren.  

Mevrouw de voorzitter 

Dat is een vraag voor gedeputeerde Charlier. Ik geef haar het woord. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Ja. Die vervroegde uittreding zal ingaan op het moment dat die man zelf, waarover het gaat, die 
vervroegde uitdiensttreding aanvraagt en het moment waarop hij daar recht op heeft. Ik heb hem gisteren 
persoonlijk gesproken en hij sprak twee, drie jaar. Maar dat staat zeker en vast nog niet vast. Dus ik kan 
daar vandaag geen duidelijk antwoord op geven in welk jaar dat die man daar gebruik van zal maken. U 
had ook gevraagd naar de kostprijs en dat antwoord zou moeten in het verslag van de commissie 
opgenomen zijn. 

De heer Bauwens 

Dus we beslissen hier iets voor de toekomst. Voor de verre toekomst. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

We beslissen hier iets voor de toekomst waar die man kan gebruik van maken, maar moet niet gebruik 
van maken. 

De heer Bauwens 

Dus het kan even goed niet doorgaan? 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 
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Als hij langer blijft wachten –  

De heer Bauwens 

Oké. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dat volstaat? Dan open ik de stemming over dat punt. 
 
[stemming] 
 
Iedereen heeft gestemd. Ik sluit de stemming.  
29 ‘ja’-stemmen, 6 onthoudingen. Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 8. ALGEMENE PROVINCIEBELASTING (OPENBARE ZITTING) 

Jaarlijkse overeenkomst met de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid 
Kennisgeving 

Mevrouw de voorzitter 

Dit is een kennisneming. Wij nemen daarvan kennis. 

PUNT 9. PROVINCIEGRIFFIER EN FINANCIEEL BEHEERDER (OPENBARE ZITTING) 

Vervanging bij afwezigheid of verhindering 
Aanwijzing van vervangers – erkenning door de Provincieraad 

Mevrouw de voorzitter 

Ter vervanging van de provinciegriffier zijn mevrouw Martine Haegens, adviseur bij de dienst griffie, en 
Paul Fostier, directeur ICT voorgedragen. De vervanging van de financieel beheerder is de heer Tom 
Piens, adviseur belastingen en mevrouw Petra De Clus, diensthoofd boekhouding. Ik open daarvoor de 
stemming. Het is een geheime stemming. 
 
[stemming] 
 
Ja. 35 stemmen. Ik sluit de stemming. 
35 ‘ja’. Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 10. WELZIJN, MILIEU EN DUURZAAMHEID (WMD) (OPENBARE ZITTING) 

Jaaractieplan 2019 doelgroep onderwijs 
Goedkeuring ontwerp jaaractieplan 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen? Dan kunnen we stemmen over dat punt. 
Ik open de stemming. 
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[stemming] 
 
Iedereen heeft gestemd. Ik sluit de stemming. 
35 ‘ja’-stemmen. Het plan is goedgekeurd. 

PUNT 11. VZW VERENIGING VAN VLAAMSE PROVINCIES (VVP) – VERTEGENWOORDIGING (OPENBARE ZITTING) 

Algemene Vergadering: 
− beëindiging van de huidige mandaten 
− aanduiding van 5 stemgerechtigde afgevaardigden (w.o. minstens 2 gedeputeerden) en 

aanduiding van 5 plaatsvervangers 
Raad van Bestuur (amendement namens de deputatie): 

− beëindiging van de huidige bestuursmandaten 
− voordracht van 3 vertegenwoordigers 

Mevrouw de voorzitter 

Dan komen we bij punt 11, vzw Vereniging van Vlaamse Provincies (VVP) en het amendement namens 
de deputatie waarbij we mensen voordragen in de Raad van Bestuur. Vooraleer we ze voordragen, gaan 
we eerst de huidige mandaten beëindigen en dan dragen wij drie bestuurders voor, dan uit N-VA, CD&V 
en Groen. 
Mevrouw Vervliet, wie dragen jullie voor? 

Mevrouw Vervliet 

Wij dragen gedeputeerde Charlier voor. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Dan de CD&V-fractie. 

De heer Van Laecke 

Voor CD&V wordt het gedeputeerde Grillaert. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
En vanuit Groen, mevrouw Dooms. 

Mevrouw Dooms 

Voor ons wordt het gedeputeerde Gillis. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mijnheer Taylor, u wilt daarover graag het woord? 
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De heer Taylor 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Het is zo dat wij een beetje begrepen hadden, aangezien N-VA en 
Groen nu bij de meerderheid behoren en jullie in het verleden ook in de oppositie gezeten hebben, 
dachten wij dat er een beetje een nieuwe wind ging waaien in dit provinciegebouw en dat wij eigenlijk 
hoopten dat er ook aan de oppositie leden in die Raad van Bestuur zouden toegekend worden. En 
daarom denk ik toch wel dat wij als partij ook iemand zouden willen voordragen, iemand die daar ook nog 
voorzitter geweest is, meer bepaald Hilde Bruggeman, en daarom stellen wij ook een kandidatuur voor 
die Raad van Bestuur, namelijk mevrouw Bruggeman. Wij zijn vooral benieuwd of die nieuwe sfeer die 
gezegd was, of dat die ook in toepassing gaat genomen worden. Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel. 
De heer Matthys wil daar ook over tussenkomen. 

De heer Matthys 

Mevrouw de voorzitter, ik zou gewoon willen zeggen dat wij het voorstel van de heer Taylor zeker gaan 
steunen. Het is een goed voostel. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Wil iemand van de deputatie tussenkomen? 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Goed. Ik wil daar gerust een antwoord op formuleren. Het is sowieso afgesproken vanuit de VVP bij de 
vijf provincies dat de afgevaardigden naar de Algemene Vergadering degenen zijn die ze zijn en ook naar 
de Raad van Bestuur toe. Dus dat is een gegeven dat afgesproken is overheen de provinciegrenzen. 
Maar goed, wij nemen nota van uw kandidatuur en dan zullen wij daar ook moeten over stemmen, 
vermoed ik, voorzitter.  

De heer gedeputeerde Moens 

Ik wil er gewoon aan toevoegen dat alle partijen die ergens in een meerderheid zitten ook 
vertegenwoordigd zullen zijn. En daar zijn jullie ook bij. 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Maar ik weet ook wel dat wij zullen vertegenwoordigd zijn. Maar wij hebben gewoon het gevoel dat wij 
hier een expertise aan tafel hebben die we niet zomaar kunnen wegcijferen. Vandaar het voorstel. En de 
afspraken, mevrouw gedeputeerde, dat zegt mij niets over die provinciegrenzen heen. Maar ik weet ook 
dat het niet altijd simpel is om afspraken na te komen en te behouden. Dank u wel. 
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Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. In een democratie is er niets verkeerd met verschil van meningen en wij zullen er dan ook 
over stemmen. We stemmen eerst over de kandidatuur van mevrouw Bruggeman. 
Ik open de stemming over de kandidatuur van mevrouw Bruggeman. Wie voor is, stemt ‘ja’, wie ertegen 
is, stemt ‘nee’ en wie er geen mening over heeft, kan zich onthouden. 
 
[stemming] 
 
Ja, ik heb 36 stemmen. Ik sluit de stemming. Ik was vol spanning aan het wachten. 
10 ‘ja’-stemmen, 5 onthoudingen en 21 ‘neen’-stemmen. Het spijt mij, mevrouw Bruggeman. 
We zullen nu stemmen over de kandidaturen van de meerderheid. 
Ik open daarvoor de stemming. 
 
[stemming] 
 
36 stemmen. Ik sluit de stemming. 
21 ‘ja’, 12 onthoudingen en 3 ‘nee’-stemmen. De kandidaten kunnen worden voorgedragen. 
Dan gaan we over tot de Algemene Vergadering met in eerste instantie de beëindiging van de huidige 
mandaten en de aanduiding van vijf stemgerechtigde afgevaardigden, waaronder minstens twee 
gedeputeerden. We hebben hiervoor voordrachten vanuit N-VA, CD&V, Groen,  Open Vld en Vlaams 
Belang. Ik geef eerst het woord aan N-VA voor hun voordracht voor een effectieve en een 
plaatsvervanger. 

Mevrouw Vervliet 

Dank u wel. Wij dragen opnieuw gedeputeerde Charlier voor en als plaatsvervanger gedeputeerde 
Moens. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel.  
Ik geef het woord aan de CD&V-fractie, mijnheer Van Laecke. 

De heer Van Laecke 

Effectief lid wordt Leentje Grillaert voor CD&V en plaatsvervanger ikzelf, Filip Van Laecke. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Voor de Groen-fractie, mevrouw Dooms. 

Mevrouw Dooms 

Effectief lid Koen Roman en ikzelf zal plaatsvervanger zijn. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Dan geef ik het woord aan de heer Taylor. 
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De heer Taylor 

Effectief lid Hilde Bruggeman, plaatsvervanger Martine Verhoeve.  

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Dan nog twee kandidaten vanuit Vlaams Belang, mijnheer Evrard. 

De heer Evrard 

Effectief ikzelf, Olaf Evrard, en de plaatsvervanger is Stefaan Van Gucht. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan hebben we vijf effectieven en vijf plaatsvervangers. 
Maar de heer Matthys vraagt ook nog het woord. 

De heer Matthys 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Ik heb er alle begrip voor dat de deputatie het systeem D’hondt heeft 
gehanteerd voor het invullen van de mandaten voor de Algemene Vergadering van de vzw Vereniging 
van Vlaamse Provincies. We gaan ons dan ook niet verzetten daartegen. Maar toch zou ik willen vragen 
dat u in het verslag laat opnemen dat wij het als sp.a-fractie bijzonder betreuren dat wij als enige fractie 
binnen de provincieraad niet vertegenwoordigd mogen zijn in de Algemene Vergadering. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Wij nemen dit sowieso op in het verslag. We gaan over het punt stemmen. 
Ik open de stemming. Het is een geheime stemming. 
 
[stemming] 
 
36 personen hebben gestemd. Ik sluit de stemming. 
33 ‘ja’-stemmen, 3 onthoudingen. De voordrachten zijn goedgekeurd. De aanduiding van die personen 
kan doorgaan. Dank u wel. 

PUNT 12. WELZIJN, MILIEU EN DUURZAAMHEID (WMD) (OPENBARE ZITTING) 

Jaaractieplan 2019 doelgroep administratie/provincie 
Goedkeuring ontwerp jaaractieplan 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt daarover iemand het woord? Nee? Dan kunnen we daar over stemmen. 
Ik open de stemming. 
 
[stemming] 
 
35 stemmen. Ik denk dat er één iemand nog niet heeft gestemd. 
Ja, 36 stemmen. Iedereen heeft gestemd. Ik sluit de stemming. 
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36 ‘ja’-stemmen. Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 14. VOORSTEL VAN GREET DE TROYER (OPENBARE ZITTING) 

Organiseer op de werkvloer “leren reanimeren” voor het personeel 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw De Troyer, ik geef u graag het woord om uw voorstel toe te lichten. Alstublieft. 

Mevrouw De Troyer 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Jullie hadden mijn stem vandaag nog niet gehoord. Vandaar dat ik dacht 
als ik de punten las op de agenda: dat kan toch niet zijn dat jullie mij niet zouden horen vandaag. Maar ik 
heb toch eens mijn werk gedaan opnieuw en ik zal dat blijven doen en jullie kennen mij daar ook te goed 
voor. Ik moet alleszins ook eerst ons ondertussen ereprovincieraadslid Annick Willems toch ook bij deze 
vraag betrekken, omdat men over haar school in Eeklo, Ten Doorn, een persartikel had geschreven dat 
zij, en ik ben eens gaan kijken, op 15 januari 2019 in haar school, het College ten Doorn, deze reanimatie 
ook had aangeboden voor haar vierdejaars studenten. Dat heeft heel veel onthaal en bijklank gevonden. 
U weet dat ik ondertussen ook altijd heel veel lees en ik dacht: wij zien hier opnieuw het project, het 
initiatief organiseren op de werkvloer ‘Leren reanimeren’ voor het personeel. En u weet, het welzijn op het 
werk, dat is van levensbelang. Welzijn, zorgen voor elkaar, in het bijzonder lief zijn voor elkaar op de 
werkvloer, buiten de diensturen. Als provincie moeten wij toch ook het voorbeeld geven. En onze 
provincieraadsleden zou ik toch willen vragen, en ik heb daarstraks een aangename discussie gehad, wij 
zijn toch zo blij, mijnheer De Coninck, burgemeester van Assenede, wij zijn toch zo blij dat u arts bent en 
dat u hier in ons midden u te allen tijde kunt redden. Want stelt u nu voor dat u mij niet had kunnen 
redden de derde december. Ik zeg maar zoiets en wij hier allemaal hadden gezeten, dan had ik 
misschien een hartaanval gehad en dan had ik hier misschien nimmer nog gezeten. Dus vandaar mijn 
voorstel. Goed. Zou het niet mogelijk zijn dat er dus op de werkvloer binnen en buiten de diensturen toch 
de gelegenheid wordt gegeven om ook hier in het hart van onze provincieraadszaal om ons de 
mogelijkheid te geven ook die belangrijke cursus – ik vind dat, dat is interessant. Wij worden ook 
aangesproken. Het zou toch goed zijn dat wij het voorbeeld geven, dat wij inderdaad zeggen: ja, wij zijn 
nu eenmaal de geplaatste, de geschikte persoon om inderdaad het voorbeeld te geven en die cursus te 
ondergaan en bij te leren. En naar aanleiding van deze vraag en mijn aangename gesprek met de heer 
De Coninck had hij gezegd: ja, maar mevrouw De Troyer, niet alleen die oefeningen en hartmassages, 
maar ik wil de deskundige uitleg u laten doen, mijnheer De Coninck, wat betreft het gebruik van ons 
toestel dat u zegt: dat zou u beter ook aanleren.  
Mijnheer De Coninck, misschien kunt u – als ik mag, mevrouw de voorzitter, vragen dat de heer 
De Coninck deze vraag aanvult met het gebruik van de machine, dat wij ons daar ook kunnen op 
toeleggen. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw De Troyer, voor uw vraag. Het is niet de gewoonte dat dan andere mensen hier de 
vraag aanvullen. 

Mevrouw De Troyer 

Nee, dat is juist, maar ik was aangesproken door de heer De Coninck. Mevrouw de voorzitter, excuseer, 
maar ik was aangesproken en hij zegt: mevrouw De Troyer, dat mag u niet vergeten en ik zou niet willen 
dat we dat vergeten. Als u dat niet toestaat, mevrouw de voorzitter, dan heb ik daar ook geen probleem 
mee. Mijnheer De Coninck, dan gaan wij moeten straks aan de bar misschien daarover verder spreken. 
Maar ik heb geen probleem. Mijn voorstel, u kent mijn vraag, ik denk: in het hart van onze 
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provincieraadszaal zou het toch aangenaam zijn om dat in overweging te willen nemen. Meer vraag ik 
niet. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw De Troyer, maar ik denk dat ik eerst het woord zal geven aan mevrouw Van Boven. 
U heeft daar een aanvulling bij, op dat punt, bij die vraag, op dat voorstel? 

Mevrouw Van Boven 

Een aanvulling, ja. Dank u, voorzitter. Ik wil hier mijn goede collega volledig bijtreden in haar vraag. Ik 
heb hier twee legislaturen geleden af en toe eens een tussenkomst gehouden in verband met het 
aankopen en plaatsen van zulke toestellen. Toen waren de geesten nog niet rijp. Nu zijn er in stilte hier 
en daar van die toestellen geplaatst. Maar weinig mensen weten, ze hangen ten eerste, en ten tweede, 
ze gebruiken is nog iets anders. Dus ik sta er volledig voor open, voor zo een demonstratie te zien en 
voor het zelf eens uit te proberen. Want ten slotte, het gaat ons allemaal aan. We hebben allemaal een 
hart, ook al zou je dat niet van iedereen zeggen. Dus bij deze, ik sta hier volledig achter. Ik dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel. Ik geef ook het woord aan de heer De Coninck die het voorstel van mevrouw De Troyer 
ook graag nog wou aanvullen. 

De heer De Coninck 

Dank u voor het vertrouwen en dank voor het vertrouwen, mevrouw De Troyer. Ik wil alleen toevoegen 
dat een AED-toestel duidelijk gesproken en visuele instructies geeft. Maar een regelmatige opleiding, en 
dan denk ik toch minstens elk jaar, lijkt mij zeker aangewezen. Want in hectische en kritische situaties telt 
elke seconde. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan geef ik nu het woord aan gedeputeerde Gillis voor een antwoord op deze vraag. 

Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Mevrouw De Troyer, ik ben eigenlijk heel blij dat ik hier kan melden 
dat eigenlijk hier al heel veel in dit huis, het kloppend hart van dit huis, gebeurt, en dat zelfs wat u vraagt 
eigenlijk al gebeurt. Dus de welzijnswetgeving verplicht werkgevers om de eerste hulp te kunnen 
toedienen op de werkplek in afwachting van de komst van gespecialiseerde hulpdiensten. In uitvoering 
hiervan werkt het provinciebestuur enerzijds met hulpverleners en anderzijds met aangeduide personen. 
De hulpverleners krijgen een volledige basiscursus van twintig uren en die moeten jaarlijks een halve dag 
bijscholing volgen om hun attest te kunnen behouden. Binnen het provinciebestuur tellen wij 103 
personeelsleden die hulpverleners zijn. Daarnaast zijn er 125 mensen die aangeduid zijn als aangeduide 
personen. Zij krijgen driejaarlijks een opleiding van drie uur via Securex. Nu, deze verplichte vorming voor 
hulpverleners en aangeduide personen is ruimer dan reanimeren alleen en omvat bijvoorbeeld ook 
wondverzorging en kan ook andere technieken bevatten. Daarnaast is er voor alle locaties een 
risicoanalyse eerste hulp opgesteld. Hierbij wordt onderzocht of er voldoende personen zijn die op de 
locatie aanwezig zijn en die de hulp kunnen toepassen. Tevens wordt bepaald of het aangewezen is om 
een AED-toestel te voorzien. Wij beschikken momenteel over vijftien toestellen. Negen in de provinciale 
domeinen, vier in het provinciaal onderwijs en twee in de provinciale administratie. Alle collega’s die 
hulpverleners of aangeduide personen zijn die werken op de locaties die beschikken over een AED-
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toestel, die werden hiervoor ook opgeleid. Bij de welzijnsrondgangen maakt de organisatie van de eerste 
hulp ook altijd deel uit van het werkbezoek. Het is belangrijk dat technieken om te reanimeren, zoals de 
heer De Coninck al heeft gezegd of om de wonden te verzorgen, dat die regelmatig herhaald worden. Dat 
is ontzettend belangrijk, want die basiskennis wordt nogal eens vaak vergeten als die niet toegepast 
wordt, net omdat reanimeren niet zo heel vaak moet toegepast worden. Dus de wetgeving, zoals ik al zei, 
voorziet voor de hulpverleners een jaarlijkse verplichte bijscholing. Voor de provinciale diensten bestaat 
er op het internet ook een tool om zeer snel op te zoeken welke hulpverleners of welke aangeduide 
personen aanwezig zijn. Meer doen, dat kan altijd. Maar dat heeft ook consequenties. Het vereist een 
ganse organisaties. Daar bedoel ik mee: bevraging, inschrijving, het samenstellen van groepen, de 
sessie vastleggen, de lesgever contacteren, waarmee het team Leren en ontwikkelen zal belast worden. 
De sessies moeten op verschillende plaatsen georganiseerd worden en daar is uiteraard ook een 
kostprijs aan verbonden. Bovendien is een regelmatige opfrissing van de cursus, wat hier dus effectief 
gebeurt, nodig om koelbloedig en adequaat te kunnen handelen in crisissituaties. Het voorstel van de 
deputatie is dan ook, vermits de opleiding bestaat, dat ze ook regelmatig herhaald wordt, dat er heel veel 
andere zaken nog gebeuren, om niet in te gaan op uw voorstel, aangezien de eerste hulp hier al in het 
huis wordt georganiseerd. Alstublieft. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dus het bestaat al. 
Oké, mevrouw De Troyer, u wilt graag nog eens het woord? 

Mevrouw De Troyer 

Kort. Ik neem daar akte van. Ik begrijp dat ook. Maar u zult ook willen begrijpen dat ik dat toch ergens 
spijtig vind. Elke seconde telt. Ik denk als wij hier met 36 kunnen bewijzen dat wij dat wel opgeleid 
kunnen, dan gaan wij het onszelf moeten opleggen, maar ik dacht dat dat een mooi initiatief was en dat 
wij een voorbeeldfunctie hebben. Maar ik heb daar geen probleem mee. Ik heb de uitleg gehoord. Ik 
neem daar akte van. Geen probleem.  

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw. 
Mevrouw Gillis. 

Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Mevrouw De Troyer, in uw vraag staat heel duidelijk: het provinciepersoneel. En ik heb net de ganse 
uitleg gedaan dat wij dit effectief al doen. 

Mevrouw De Troyer 

Ik weet dat. En ik heb alle projecten − ik denk dat het de negende keer is, mevrouw gedeputeerde, u 
weet dat ik veel lees. Het is de negende keer dat het georganiseerd wordt. Ik weet dat. Maar ik vind dat 
wij als provincieraadsleden hier in het hart van onze provincieraadszaal – allee, u moet dat niet doen 
omdat ik het vraag. Ik zeg gewoon: doe het dan in tempore non suspecto zou ik zeggen, dat de vraag niet 
van mij komt, want ik weet dat dat altijd moeilijk te verdragen is. Maar ik zeg dat, omdat ik weet dat in 
deze elke seconde telt en dat hier vandaag mijn voorstel enkel en alleen gericht is ten goede. Omdat ik 
vind, wij zijn hier het hart van onze provincieraad. Wij hebben een voorbeeldfunctie en het was 
aangenaam geweest dat wij dat ook – want ik heb dat ook eens opgezocht qua kostprijs, dat is het 
allemaal niet. Maar er is geen probleem. Dan gaan wij ons dat zelf moeten opleggen en dan zullen wij dat 
misschien eens zelf organiseren. 
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Mevrouw de voorzitter 

Oké. Mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Ja, misschien is het wel niet slecht dat we dat toch wel doen in de provincieraad. Misschien moet er hier 
wel een AED komen, want dit is de eerste keer in zes jaar dat ik hier zo van de ene kant naar de andere 
kant gegooid wordt in die provincieraad en dat zou tot gevolg kunnen hebben dat we het misschien wel 
nodig hebben als dat een manier gaat worden van vergaderen hier. Dus het voorstel lijkt mij zeker niet 
slecht. 

Mevrouw de voorzitter 

Bij ons is er een dokter in de zaal. Wij zijn safe. Wij zitten hier veilig. Nee, inderdaad, het is uiteraard 
belangrijk dat er mensen dat kunnen, kennen, dat dat dan ook gebeurt. Maar goed, zoals de 
gedeputeerde het zei, de opleiding is er al bij het personeel en we gaan nu over dat punt stemmen. 
Ik open de stemming. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Ik heb 35 stemmen. Ik denk dat de heer Roggeman nog niet heeft gestemd. 
Dank u wel. 36 stemmen. Iedereen heeft gestemd. Ik heb 16 ‘ja’-stemmen, 20 ‘nee’-stemmen. Het 
voorstel is niet aanvaard. 

PUNT 15. VRAAG VAN GREET DE TROYER (OPENBARE ZITTING) 

Waarom wordt de agenda deputatie niet meer gepubliceerd op de publieke webstek? 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw De Troyer, ik geef u graag het woord voor de volgende vraag: waarom wordt de agenda 
deputatie niet meer gepubliceerd op de publieke webstek? Alstublieft. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed, mevrouw de voorzitter en mijn collega’s van de vorige legislatuur, u zult zich nu wel kunnen 
voorstellen waarom ik dat vraag. Ik vraag dat omdat dat voor mij als provincieraadslid gemakkelijk is om 
deze raad te volgen. Niet meer dan dat. Je kijkt, iedereen doet dat en ik ben ervan overtuigd dat elk 
provincieraadslid dat doet. Je kijkt en ik keek, en ik vond niets meer. Ik keek: waar staat mijn agenda? En 
waarom? Dat was een hulp, een leidraad, om dan te kijken: welke beslissingen worden dan nadien 
genomen? En dan kon ik mijn dossiers beter voorbereiden. Meer is dat niet. Mijn vraag is: is daar iets 
mee gebeurd? Vind ik het niet, mag ik vragen de reden? Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw. Ik geef het woord aan gedeputeerde Moens die daarop een antwoord zal geven. 

De heer gedeputeerde Moens 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter, collega De Troyer. Nu, wat er ondertussen gebeurd is, is dat de 
publicatieplichten decretaal zijn vastgelegd en uitgebreid in artikel 180 en 180 bis van het 
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provinciedecreet. Nu, voor de deputatie gaat het enerzijds over de lijst van besluiten met beknopte 
omschrijving van wat er beslist is en anderzijds de integrale reglementen en verordeningen. De publicatie 
van de agenda deputatie is eigenlijk nooit een verplichting geweest, maar is inderdaad in 2004 ingevoerd 
toen er nog geen enkele verplichting was voor publicatie van de stukken van de deputatie. Nu de 
decreetgever ervoor gekozen heeft om de verplichtingen decretaal vast te leggen, heeft de deputatie 
beslist om deze verplichtingen te volgen en de agenda niet langer te publiceren. De agenda, mevrouw 
De Troyer, zegt trouwens ook niet alles over de inhoud. Het is moeilijk om op basis van de agenda te 
kijken van: waar gaat het over? Het enige wat de raadsleden op die manier konden nagaan, was welke 
punten er van de agenda werden afgevoerd en dat is een interessante. Maar vandaag, mevrouw 
De Troyer, is dat nog altijd mogelijk, want een aandachtig provincieraadslid, en daar behoort u 
ongetwijfeld toe, kan bij het lezen van de notulen dat ook te weten komen. Want bij punt 1, vaststelling 
van de agenda, kan het aandachtig raadslid lezen welke dossiers van de agenda werden afgevoerd. 
Eigenlijk is de transparantie dus iets groter dan vroeger. Persoonlijk zie ik ook niet de meerwaarde in om 
de agenda van de deputatie openbaar te maken, omdat deze eigenlijk pas definitief is bij de aanvang van 
de vergadering van de deputatie. De openbaarmaking van de agenda kan dus in principe enkel na afloop 
van de deputatie. De provincie Oost-Vlaanderen volgt hier dus gewoon de door Vlaanderen opgelegde 
publicatierichtlijnen en ook de vier andere Vlaamse provincies volgen deze richtlijnen en publiceren de 
agenda deputatie niet als afzonderlijk document op hun website. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mevrouw De Troyer wil graag nog repliceren. 

Mevrouw De Troyer 

Ik dank u, mijnheer eerste gedeputeerde, maar het was mijn werkwijze en ik zal mij ook wel aanpassen. 
Ik heb daar geen probleem mee. Maar ik vond het inderdaad voor ons in het kader van de openbaarheid 
van bestuur de mogelijkheid inderdaad, dat was een gewoonte, ik keek en dat gaf iets. Hoe u zegt. U 
heeft het ook gedaan, mijnheer Moens, toen u op deze plaatsen zat. Dus het gaf mij een aanduiding van: 
in welk dossier, wat is erover gesproken, waarom is dat weggehaald, maar bon, ik leg mij neer, mijnheer 
gedeputeerde, en ik begrijp dat, decretaal, ik begrijp dat. Maar u moet mij ook begrijpen dat het voor mij 
een signaal was om te kijken: daar is iets aan. Maar wij zullen dit systeem dan ook maar nemen. Maar ik 
moet wel zeggen: de openbaarheid van bestuur, dat ga ik wel moeten volgen − of dat nu decretaal of 
anderszins is, we zullen dan wel zien wat wij kunnen doen. Maar ik wens wel en ik ga er op letten dat wij 
inzake openbaarheid van bestuur dat dus wel kunnen opvolgen. Dat is mijn taak als provincieraadslid. Ik 
dank u, mijnheer eerste gedeputeerde. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw De Troyer. 
De heer Taylor wil nog een aanvulling doen. 

De heer Taylor 

Ik vraag mij dan af: wil dat zeggen dat de pers ook de agenda niet meer krijgt? 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

In ieder geval niet op voorhand. 
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Mevrouw de voorzitter 

Oké. Een korte vraag, een kort antwoord. We kunnen overgaan naar onze volgende vraag van mevrouw 
De Troyer. 

PUNT 16. VRAAG VAN GREET DE TROYER (OPENBARE ZITTING) 

Music for Life in Provinciaal domein Puyenbroeck 
Samenwerking met De Lijn – evaluatie, mogelijke uitbreiding van de samenwerking 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw De Troyer, u krijgt het woord. 

Mevrouw De Troyer 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Opnieuw dank u. Inderdaad, Music for Life, ons allemaal zeer genegen. 
De samenwerking met De Lijn, uiteraard zeer goed, maar ik had toch graag eens geweten hoe het 
verlopen is, wat dan de evaluatie is, is daar een verslag van, zijn daar verbeterpunten, waren daar 
klachten over? Wat zijn de sterktes als men dat organiseert? Dat is ten behoeve van iedereen. Dan is 
mijn vraag: kunnen wij dat niet in overweging nemen, dat dat uitgebreid wordt naar andere 
evenementen? Dat is gewoon mijn vraag en een inoverwegingneming. Ik dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel voor die vraag. 
Mevrouw Charlier gaat daar op antwoorden. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Dank u wel ook voor de vraag. In normale omstandigheden wordt het 
domein Puyenbroeck natuurlijk vandaag al vrij goed bediend door het reguliere aanbod van De Lijn. Er is 
een dagelijkse busverbinding met een uurfrequentie en de laatste terugrit is om 19.55 uur. Op 
schooldagen is er nog wat extra. Dat is de situatie gelijk dat ze vandaag is. Het evenement Music for Life 
waar u het daarnet over had, is natuurlijk een moment, een groot evenement waarop wij als provincie, 
maar ook de organisatie Music for Life extra afspraken maken met De Lijn. En er was een afspraak om 
extra aanbod te voorzien. Ik lees nu wat het extra aanbod was. Op schooldagen rijdt de bus tot aan de 
halte van parking 1, zodat het evenementeneiland gemakkelijk bereikbaar is. U weet, het 
evenementeneiland ligt midden in het domein. Men moet dan nog een eindje te voet gaan. Er werden ook 
extra terugritten ingelegd, omdat de activiteiten natuurlijk tot ’s avonds laat waren. Om 23.00 uur, dus elf 
uur ’s avonds, waren de laatste vertrekkende bussen vanaf diezelfde halte van parking 1. Dat was niet op 
24 december, omdat er toen minder activiteiten waren. Kerstavond, dan was Music for Life al gestopt om 
18.00 uur en heeft men die lateavondritten niet laten doorgaan. In de periode van 21 tot en met 
23 december waren er ook extra avondritten ingelegd vanuit Gent-Sint-Pieters. Dus de bereikbaarheid 
van ons domein was voorzien. altijd naar diezelfde parking 1 met vertrekuren om 19.20 uur, 21.20 uur, 
23.00 uur en 05.00 uur. En aansluitende terugritten, want het is natuurlijk belangrijk als je daar geraakt, 
dat je ook nog naar huis geraakt. We hebben aan De Lijn ook de bezettingsgraad gevraagd van die 
verschillende ritten. Op dinsdag 18 december waren er 40 reizigers. Op woensdag 19 december 25. Op 
donderdag waren er 35. Op vrijdag 177. Op zaterdag 296. Gezien het weekend is het logisch dat er meer 
bezoekers waren. Op zondag 23 december 157. In totaal gaat het dus over 730 reizigers. Die afspraken 
waren gemaakt met De Lijn en men is die nagekomen. Ik weet dat er één klacht geweest is. Ik 
veronderstel maar één. Ik heb ook maar weet van één. Van iemand die inderdaad slecht geïnformeerd 
was, lang op de bus heeft moeten wachten en dus niet op de reguliere manier naar huis is kunnen 
geraken, wat natuurlijk voor die individuele persoon die niet naar huis geraakt is of die zo lang op de bus 
heeft moeten wachten zeer ongemakkelijk was. Maar goed, het was volgens mij maar één klacht. Of het 
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mogelijk is om dat uit te breiden naar andere evenementen, dat moeten we dan bekijken natuurlijk per 
evenement en of dat dat dan de moeite is en of dat wij die afspraken met De Lijn kunnen maken. Maar ik 
denk dat dergelijke zaken altijd kunnen. Als wij voorzien als beheerders van het recreatiedomein en voor 
evenementen dat het echt nodig zou kunnen zijn, ik zou niet weten waarom we die afspraken met De Lijn 
dan niet zouden kunnen maken. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel. 
Volstaat dat, mevrouw De Troyer als antwoord? U wilt daar graag nog op terugkomen? Alstublieft. 

Mevrouw De Troyer 

Mevrouw de voorzitter, ik dank u. Mevrouw gedeputeerde, ik dank u voor uw correcte antwoord. 
Inderdaad, dat moet geëvalueerd worden. Mijn vraag was ook ingegeven, u weet: het is niet alleen 
Puyenbroeck. U weet, ik ben Zuid-Oost-Vlaming en er zijn heel wat mooie zaken die georganiseerd 
worden in ons recreatiepark De Gavers ook. Dus als ik mag uitgaan, mevrouw gedeputeerde, dat 
wanneer daar iets georganiseerd wordt, dat er toch ook eens afgetoetst wordt of er een mogelijkheid 
bestaat met De Lijn dan ben ik tevreden. Als dat gevraagd en voorzien wordt, dan ben ik zeer tevreden. 
Ik dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel. Dan kunnen we overgaan tot de volgende vraag. 

PUNT 17. VRAAG VAN GREET DE TROYER (OPENBARE ZITTING) 

Van bermgras naar papier, engagement provincie i.k.v. alliantie? 

Mevrouw de voorzitter 

Alstublieft. 

Mevrouw De Troyer 

Ik heb veel gelezen. Het gebeurt veel, maar ik vond dit toch zeer interessant. Van bermgras naar papier. 
Inderdaad, ik ga u zeggen, ik heb een aantal zaken ook opgezocht in deze. En ik vind, momenteel, 
vandaag is men bezig aan een project in Antwerpen en deze moment vaart men in Antwerpen op de boot 
De blauwe reiger om eens te kijken. Als we ons haasten, kunnen we nog een glaasje drinken na de 
besprekingen. U zult zien, een marktconsultatie bermgras als grondstof voor de productie van papier. En 
ik hoorde daarstraks de discussie, ik kijk nog eens recht over mij, mijnheer Taylor, over: moet dat nu 
digitaal of moet dat allemaal toch op papier voor de ene, voor de andere digitaal? U kunt zich voorstellen 
dat dat vandaag de dag toch actueel is. Als men zou kunnen kijken dat dat bermgras gebruikt wordt als 
grondstof voor de productie van papier, meen ik toch, het zet ons eens aan het nadenken. We hebben 
heel veel bermen. We hebben dus heel veel bermgras en we hebben inderdaad grondstof nodig voor ons 
papier. Dus mijn vraag is – toen dacht ik en ik keek: provinciale participatie aan de alliantie. Ik zeg: ja, 
daar hoef ik toch een beetje meer uitleg over te krijgen, wat welk engagement de provincie heeft 
aangegaan om zich hierbij aan te sluiten. En dan wil ik toch eens kijken naar het evenement dat vandaag 
doorging in Antwerpen. Ik heb hier alles bij mij voor wie geïnteresseerd is. Maar of dat nog niet voldoende 
is, kreeg ik van een collega uit Nederland die ook zeer geïnteresseerd was in mijn vraag, om inderdaad, 
wij zijn allemaal heel betrokken met ons klimaat en die projecten kreeg ik vandaag zelfs dat er ook in 
Nederland momenteel een innovatieve technologie wordt getest in het verwerken tot vezels voor de 
productie van karton. Men verwijst hier naar de Vlaamse Waterweg. Zelfs in Nederland kijkt men af en 
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toe eens naar ons. Dus men is ook benieuwd welke alliantie de provincie Oost-Vlaanderen in deze 
aangaat. Ik dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel voor uw vraag. Die zal worden beantwoord door gedeputeerde Gillis. 

Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Mevrouw De Troyer, ik moet u eigenlijk melden dat er momenteel, tot 
op de dag van vandaag, nog geen formele alliantie met ons bestuur is afgesloten. Dus soms nemen de 
kranten zo weleens een beetje de sprong vooruit. Wel is er één ambtenaar van de dienst waterbeleid al 
een paar keer naar een werkgroep geweest waar de mogelijkheden besproken werden om van 
bermmaaisel eventueel papier te maken. Dat bermmaaisel kan inderdaad komen uit de provinciale 
waterlopen, uit de provinciale domeinen. Technisch is het inderdaad mogelijk. Er loopt een proefproject in 
Nederland. Maar het zal moeten blijken of dit praktisch en financieel haalbaar is voor de verschillende 
provinciale diensten. Ik spreek inderdaad van de dienst waterbeleid, de provinciale domeinen en de 
dienst mobiliteit om bermmaaisel aan te leveren. Maar dus momenteel staat het onderzoek nog in de 
kinderschoenen en er is nog helemaal geen alliantie afgesloten. Alstublieft. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw De Troyer, u wilt daar nog iets aan toevoegen? 

Mevrouw De Troyer 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Dank u, mevrouw gedeputeerde. Maar ik was zo blij. Ik zeg: we hebben 
nu een gedeputeerde voor Groen. Ik dacht, u weet ook, Groen en ik, en ik dacht: voilà, dat is nu toch 
eens een uitgelezen project. En ik dacht als gedeputeerde van Groen dat u dat inderdaad ook stipt zult 
opvolgen. Dus u maakt mij opnieuw al een beetje een gelukkige vrouw. Ik ga het ook opvolgen. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

De heer Roggeman wil daar ook nog iets over zeggen. 

De heer Roggeman 

Ja. Ik sluit mij daar gedeeltelijk bij aan. Maar u moet wel weten, mevrouw De Troyer, dat er intussen nog 
andere toepassingsmogelijkheden zijn voor bermmaaisel. Onder meer een project waar Natuurpunt ook 
partner in is rond isolatiemateriaal. Dus ik zou voorstellen dat de diensten eens de markt bekijken. Want 
hoe dan ook, het wordt een markt voor dergelijke, want het is een grondstof geworden blijkbaar of men 
probeert dat toch op verschillende manieren toe te passen. Ik stel voor dat de diensten eens rondkijken 
waar men allemaal zou kunnen bij aansluiten eventueel om met dat bermmaaisel dat anders als afval 
beschouwd werd, toch iets te kunnen aanvangen. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Mevrouw De Troyer. 
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Mevrouw De Troyer 

Uiteraard, het is de discussie hier vandaag, mevrouw de voorzitter, toch waard. Ik ga u zeggen: dat is dus 
inderdaad een hot item. Het is een project. Het is een initiatief. Het is iets waar dat we stil moeten bij 
staan en dat moet inderdaad onderzocht worden. Maar ik zou toch niet willen, inderdaad als men kijkt, als 
men daar in Antwerpen en het moet niet allemaal in Antwerpen heden ten dage gebeuren. Dat mag hier 
ook in Oost-Vlaanderen, als fiere Oost-Vlaming, gebeuren. Dan zeg ik: kom, als men vandaag daar al 
werk van maakt in Antwerpen, vind ik toch dat ik eens mijn collega daarover moet aanspreken. Ik vind dat 
toch een zeer interessant project, te meer u krijgt al mijn documentatie, u krijgt desnoods ook de 
documentatie uit Nederland. Want voor mij is het leuk, ik zeg u dat, en voor elk provincieraadslid om 
inderdaad met die kennis aan het werk te gaan. Ik dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel.  

PUNT 18. VRAAG VAN GREET DE TROYER (OPENBARE ZITTING) 

Heropleving Doel, welke rol kan de provincie daarin spelen? 

Mevrouw de voorzitter 

Dan komen we tot vraag 18, een vraag van mevrouw De Troyer over de heropleving van Doel en welke 
rol de provincie daarin wil spelen. Alstublieft. 

Mevrouw De Troyer 

Goed, mevrouw de voorzitter. Ik kan mij voorstellen als u die vraag krijgt, dat degenen die de vraag lezen, 
zeggen: mevrouw De Troyer, want bent u nu toch kort. U geeft daar weinig uitleg in. Maar ik ga zeggen: 
ik wil dat hier doen. Als je liever hebt dat ik dat in het vervolg uitschrijf, ik heb daar geen probleem mee. 
Maar ik wil dat doen en ik zal dat hier kaderen. Zo noemt men dat. Ik lees veel. Ik las een 
persmededeling naar aanleiding van een mooie nieuwjaarstoespraak, gehouden door onze gedeputeerde 
mevrouw Charlier op 19 januari 2019. De toespraak in De Doolen als ik het goed heb in Doel. Ik las in die 
persmededeling, en ik ben daarvoor blij, mevrouw gedeputeerde, en we zijn allemaal fier, steun voor het 
behoud van Doel. Mevrouw Charlier, u bent zoals ik een optimistische vrouw en u bent in deze speech 
optimistisch voor de toekomst. Dit prachtig polderland mogen we niet zomaar verloren laten gaan. We 
moeten inderdaad zorgen voor een gezond evenwicht tussen erfgoed en het bewaren van open ruimte, 
welvaart en welzijn. Zo luidde uw mooie boodschap. Maar ik lees in datzelfde persartikel, u verklaarde 
ook dat u expliciet voorstander bent van bewoning in Doel en een creatieve aanpak in het door de 
overheid gehavende dorp. Nu, in dit persartikel staat er zelfs bij: dit pleidooi voor bewoning viel op, 
mevrouw gedeputeerde, en valt ons allemaal op als wij dit inderdaad lezen. Vooral valt ons dat op omdat 
het gemeentebestuur in deze vooralsnog nog niet zo ver wil gaan. Dus mijn vraag, ik ga mij daar niet over 
uitspreken, mevrouw gedeputeerde, maar mijn vraag is wel: hoe moet ik dat kaderen? Hoe moet ik de rol 
van de provincie kaderen? Weke rol kan volgens u de provincie daarin spelen? Als u mij dat kunt 
uitleggen, ja, goed, ik dank u. Ik had daar vragen bij. Dank u, mevrouw de voorzitter. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw De Troyer. Ik geef het woord aan mevrouw Charlier. 
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Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Maar ook dank u wel, mevrouw De Troyer, voor uw vraag. Wat Doel 
op zich betreft, heeft de provincie geen bevoegdheid. De beslissing ligt in heel dat project en in heel die 
situatie bij de Vlaamse regering. Maar ik werd gevraagd om een nieuwjaarsboodschap te komen 
uitspreken voor Doel 2020 en ik heb een boodschap van hoop meegegeven. Hoop dat er na dertig jaar 
strijd een oplossing komt. Ik heb daar niet gesproken in naam van de deputatie. Ik heb daar gesproken 
als medestrijdster van Doel. Ik heb ook de feitelijke weergave van de gebeurtenissen en de 
besluitvormingen van 2018 opgelijst. Ik wil dat hier in deze raad toch eens even herhalen. Door de 
vernietiging van het gewestelijk RUP voor de uitbreiding van de haven blijven de bestemmingen op 
vandaag ongewijzigd. Op vandaag is Doel en de brede omgeving dus opnieuw woongebied. Ik meen dat 
je in een woongebied mag wonen. Het is de Vlaamse regering die in de uitvoering van het complex 
project voor de uitbreiding van de containercapaciteit van de haven van Antwerpen beslist om al dan niet 
een nieuw GRUP op te maken en de bestemming te wijzigen, opnieuw te wijzigen. Dit is uiteraard een 
complexe materie. Vandaar ook de keuze om dit aan te pakken via de procedure van complexe 
projecten. En in die onderhandelingen zitten natuurlijk alle betrokkenen aan tafel, zijnde de haven, de 
Vlaamse regering, de gemeente Beveren en de actiegroepen die ijveren voor het behoud van wat u 
daarnet uit mijn toesprak las, dit erfgoed en de mooie open ruimte. De Vlaamse regering heeft eind 2018 
beslist om in het kader van dat complex project te kiezen voor een scenario waarbij het dorp Doel zou 
kunnen behouden blijven en dat heb ik gezegd. Dat was ook het enige wat ik daar gezegd heb. Ik heb 
niet gezegd dat de provincie daar een rol zal opnemen. Want ik weet dat de provincie daar geen 
bevoegdheid heeft. Wat niet wil zeggen dat ik daar niet als persoon mee kan voor pleiten op de plekken, 
en dat heb ik ook zo op TV Oost gezegd, op de plekken die mij toegemeten zijn.  

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw Charlier. 
Mevrouw De Troyer, u heeft uw vraag gekaderd. Mevrouw Charlier heeft haar antwoord gekaderd. Maar 
u wilt daar nog graag op tussenkomen? Alstublieft. 

Mevrouw De Troyer 

Mevrouw gedeputeerde, ik dank u voor uw antwoord. U weet ook, mevrouw gedeputeerde, dat ik dat 
opvolg. Waarom? Zuiver uit interesse. Niet meer dan dat, u weet dat ook. En ik weet hoe moeilijk dat het 
is wanneer men inderdaad uitgenodigd wordt om natuurlijk als gastspreker, want dat zal uw uitnodiging 
geweest zijn, als gastspreker op die nieuwjaarsreceptie. Natuurlijk wordt dat dan onmiddellijk gekoppeld 
aan gedeputeerde van Oost-Vlaanderen. U krijgt het voordeel van de twijfel, zal ik zeggen. Maar goed, ik 
heb geen probleem. Maar ik had wel een probleem, inderdaad, als ik dergelijke zaken lees, dan ben ik 
heel voorzichtig en dan zeg ik toch bij mijzelf: goed, als ik zie voor die bewoning hoe moeilijk het daar is, 
hoe fragiel dat daar is, natuurlijk, ik kan daar lezen, verba volant, scripta manent. Wat daar geschreven is, 
dat lees ik, mevrouw gedeputeerde. Niet meer dan dat. Maar dat was toch mijn tussenkomst. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel. De heer Taylor wil daar graag nog iets aan toevoegen. 

De heer Taylor 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Ja, ik schrik wel een beetje van het antwoord, want u zegt: ik heb 
daar niet gesproken als gedeputeerde. Ik vraag mij gewoon af hoe dan een toeschouwer weet, die daar 
is, of dat u daar al dan niet als gedeputeerde spreekt of niet. Ook in de vorige raad was er al een 
tussenkomst die een beetje op de grens zat. Ik vraag mij toch af: ofwel moeten we petjes hebben, dat we 
weten: vanaf nu hebben we de pet op als gedeputeerde, nu zetten we de pet af. Maar ik zou daar toch 
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wel graag duidelijkheid in krijgen hoe dat ik als toeschouwer kan weten wanneer u spreekt als 
gedeputeerde en wanneer u niet spreekt als gedeputeerde. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel. Wilt u daar graag nog een antwoord… of is dat een gedachtegang die u aan ons wilt 
meegeven? 

De heer Taylor 

Het is aan de gedeputeerde zelf om in te schatten of dat zij daar wilt op antwoorden. Ik hoop gewoon 
vooral dat ik geen antwoord meer moet krijgen in de toekomst en dat het duidelijk is of dat er gesproken 
wordt, volgens mij altijd als gedeputeerde. Want ik denk dat je één en ondeelbaar bent. Dat is ook de 
reden waarom je bijvoorbeeld geen mandaat als schepen kunt combineren met deputatie. U bent deputé 
en dus spreekt u volgens mij namens de deputatie. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel. Kunnen we overgaan naar de volgende vraag? Mevrouw De Troyer wil graag nog iets 
toevoegen. 

Mevrouw De Troyer 

Naar aanleiding uiteraard, mevrouw de voorzitter, van de tussenkomst van de heer Taylor. Ik ben 
natuurlijk braver zou ik zeggen, maar de insteek van mijn vraag is inderdaad: u moet voorzichtig zijn. 
Waarom? Als ik dat lees, dan zeg ik inderdaad: iedereen is verwonderd, want ik was ook verwonderd. 
Welke rol gaat de provincie – want men krijgt de indruk dat de provincie daar een rol in te spelen heeft. 
Men spreekt over bewoning. Ik stel vast dat het gemeentebestuur zo ver niet wil gaan. Dat is de insteek. 
Men moet inderdaad voorzichtig zijn en dat is het enige. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dank u wel. 
Mijnheer Taylor, nog een laatste tussenkomst. 

De heer Taylor 

Ja, misschien voor de duidelijkheid: de vraag is, zou u daar gesproken hebben, was u geen 
gedeputeerde geweest? Gaat u daar elk jaar spreken? Want ja, als u nu gevraagd bent, dan is het 
waarschijnlijk omdat u gedeputeerde bent. Dus… 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Kijk, ik ga de discussie hier afsluiten. 
De heer Matthys wil er toch nog op tussenkomen. 
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De heer Matthys 

Ik zou de uitleg van de heer Taylor toch kracht willen bijzetten. Ik heb hier op mijn telefoon de uitnodiging 
van de bewuste dag en daar staat heel duidelijk geschreven: gastspreker Annemie Charlier, bestendig 
gedeputeerde provincie Oost-Vlaanderen. 

Mevrouw de voorzitter 

Ja, zij is natuurlijk ook gedeputeerde van de provincie Oost-Vlaanderen, maar dat kan ook anders 
gekaderd worden. Mevrouw Charlier heeft hier wel duidelijk in haar antwoord gezegd dat de provincie 
daar geen bevoegdheid heeft en dat zij dat in persoonlijke naam heeft gezegd. Dat heeft zij hier toch wel 
heel duidelijk gezegd. Ik heb dat toch zo begrepen. Dus ik denk dat we hier die discussie nu kunnen 
afsluiten. Het antwoord van mevrouw Charlier was duidelijk. Jullie hebben de vragen kunnen stellen. De 
discussie is gevoerd. 
Mijnheer Taylor, nog een laatste keer. 

De heer Taylor 

Mevrouw de voorzitter, ik vind ook dat u echt wel neutraal in dit debat moet zijn. Van mij mag de 
gedeputeerde antwoorden. Maar ik denk dat het uw taak als voorzitter is om iedereen aan het woord te 
laten en een neutraal debat mogelijk te maken. Eerlijk gezegd, mevrouw de gedeputeerde heeft 
geantwoord dat ze daar niet als gedeputeerde was. Als ik nu hoor dat ze als gedeputeerde op die 
uitnodiging staat, dan stel ik mij daar vragen bij. Van mij mogen we het nu afronden. Maar ik denk dat 
daar toch eens grondig moet over nagedacht worden. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw De Troyer, u wil daar ook nog iets over zeggen?  

Mevrouw De Troyer 

Ik heb in de aanhef gewoon gezegd, ik ga er nog eens mijn papieren, mijn voorbereiding bij zoeken, ik 
heb in de aanhef van mijn tussenkomst gezegd dat mevrouw gedeputeerde was uitgenodigd op de 
nieuwjaarsreceptie als gastspreker. Bon, goed. Het is nu gemaakt, het punt. Wij weten het nu. Wij gaan 
naar de toekomst kijken. Ik dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Kunnen we het punt hier afsluiten en naar de volgende vraag overgaan?  

PUNT 19. VRAAG VAN MARTINE VERHOEVE (OPENBARE ZITTING) 

Minder levensbeschouwing, meer burgerschap 
Standpunt Deputatie binnen het provinciaal onderwijs? 
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PUNT 22. VRAAG VAN BRUNO MATTHYS (OPENBARE ZITTING) 

Standpunt Deputatie betreffende godsdienst/zedenleer/burgerschap in het provinciaal onderwijs, plannen 
tot hervorming? 

Mevrouw de voorzitter 

De volgende twee vragen die gelijkaardig zijn, vraag 19 van Martine Verhoeve en vraag 22 van de heer 
Bruno Matthys. We zullen die na elkaar behandelen, omdat die ongeveer over hetzelfde onderwerp gaan. 
Ik geef eerst het woord aan mevrouw Verhoeve. 

Mevrouw Verhoeve 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Mijnheer de gouverneur, leden van de deputatie, collega’s, minder 
levensbeschouwing, meer burgerschap. Dit was een boodschap van het gemeenschapsonderwijs dat 
vindt dat één uur godsdienst of zedenleer voldoende is. Ik citeer het GEO: het wordt tijd dat we een debat 
voeren over de plaats van levensbeschouwing op scholen. Alle scholen van het gemeenschapsonderwijs, 
net als het provinciaal onderwijs en dat van steden en gemeenten, worden verplicht om minstens twee 
uur per week levensbeschouwing aan te bieden. Leerlingen hebben de keuze tussen de zes erkende 
godsdiensten in België. Dat zijn rooms-katholiek, orthodox, israëlitisch, anglicaans, protestants, 
evangelisch of islam en zedenleer. De Grondwet verplicht de scholen om levensbeschouwelijke vakken 
aan te bieden en Vlaanderen heeft dat vertaald naar twee lesuren per week. De vraag van het 
gemeenschapsonderwijs bestaat erin om dit te herleiden tot één uur. Het vrijgekomen uur godsdienst of 
zedenleer zou dan kunnen ingevuld worden door het vak actief burgerschap. In het vak actief 
burgerschap komt er dan ook ruimte voor dialoog tussen de verschillende religies. Leerlingen kunnen er 
het debat aangaan en elkaar beter leren kennen. Iets wat volgens mij toch niet onbelangrijk is in onze 
snel veranderende en diverse samenleving. Persoonlijk denk ik ook dat de tijd rijp is om een grondig 
debat te voeren over de plaats van levensbeschouwing op school. Ik citeer graag moraalfilosoof Patrick 
Loobuyck. Schrap dat artikel in de Grondwet en vervang het door één zinnetje, namelijk dat scholen 
verplicht worden om leerlingen te onderwijzen in de democratie en mensenrechten. Het is belangrijk dat 
men zich op geregelde tijdstippen een vraag stelt. Vandaar dat ik hier aan de deputatie de vraag wil 
stellen hoe zij hier tegenover staat wat het provinciaal onderwijs betreft. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw Verhoeve. Ik ga nu eerst de heer Matthys zijn vraag laten stellen en dan zal 
gedeputeerde Moens een antwoord geven. 

De heer Matthys 

Ja, dank u wel, mevrouw de voorzitter. Geachte collega’s, mevrouw Verhoeve heeft de geest van mijn 
vraag al heel goed omschreven. Ik zal kort zijn. In de pers werd de laatste weken veel aandacht 
geschonken aan de bezorgdheid van de bisschoppenconferentie dat de leerlingen in het algemeen niet 
genoeg kennis hebben van de Bijbel. Er wordt overwogen om de godsdienstlessen te hervormen. Ook 
het gemeenschapsonderwijs kwam in de pers met een gelijkaardig thema. Daar gaan stemmen op om de 
twee verplichte uren godsdienst of zedenleer te herleiden tot één uur levensbeschouwing en één uur 
democratie en burgerschap. U heeft het zelf gelezen. De kranten hebben heel veel aandacht geschonken 
aan dit debat. Zelfs op de website van de krant De Morgen kon je meedoen aan een quiz Hoe goed ken 
ik mijn Bijbel? Alleen jammer dat de krant De Morgen op een bijna gênante manier in haar 
vraagstellingen de Bijbel verwarde met de katholieke godsdienst. Net alsof de katholieke kerk het 
alleenrecht heeft op de Bijbel, terwijl dit boek toch ook door een aantal andere godsdiensten wordt 
gehanteerd. Nu, ik wijk een beetje af. Maar deze journalistieke flater gaf dan ook weer op zijn beurt 
aanleiding tot een nieuwe polemiek. Mijn vraag: wat is het standpunt van het provinciaal onderwijs 
betreffende de vakken godsdienst en zedenleer? Zijn ook hier plannen tot hervormingen? Ik dank u. 
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Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mijnheer Moens, u krijgt het woord. 

De heer gedeputeerde Moens 

Dank u wel, voorzitter. Collega’s Verhoeve en Matthys, bedankt voor jullie vraag. Op dit moment lopen er 
geen initiatieven om het aanbod van levensbeschouwelijke vakken binnen het provinciaal onderwijs 
Vlaanderen, want daar wordt het eigenlijk beslist, te hervormen. In elke lestabel zijn er nog altijd twee uur 
levensbeschouwing voorzien. Er is dus ook geen intentie voor dit moment om het te wijzigen. U weet, de 
leerplannen van de verschillende levensbeschouwelijke vakken worden niet door ons ontwikkeld, maar 
door de levensbeschouwing zelf. We streven naar een optimale samenwerking tussen de 
vakleerkrachten van die verschillende levensbeschouwingen. Want u suggereert van: in het vak 
burgerschap kunnen dan die verschillende levensbeschouwingen samenkomen. We merken dat er in 
onze scholen nu reeds projecten lopen, engagementen zijn, omdat die uren meestal toch op hetzelfde 
moment vallen, zowel van islam als rooms-katholieke godsdienst, dat er wordt rond samengewerkt. Dus 
die projecten lopen wel voor een stuk. Burgerschap zelf maakt op dit moment deel uit van de 
vakoverschrijdende eindtermen. Binnen het provinciaal onderwijs ziet men dat niet als een apart vak, 
maar wordt dit binnen de eindtermen opgenomen in alle vakken. Ook specifiek voor de eerste graad is 
burgerschap een van de zestien sleutelcompetenties die opgenomen worden in die eindtermen. Deze 
eindtermen gaan op 1 september 2019 ingang vinden. Burgerschap is een transversale 
sleutelcompetentie en transversale sleutelcompetenties zijn hetzelfde, zowel voor de A-stroom als voor 
de B-stromen. Ze worden dus gerealiseerd in combinatie met de eindtermen van de inhoudelijke 
sleutelcompetenties. Het wordt niet geïsoleerd aangeboden. Deze competenties komen op die manier 
diepgaand aan bod binnen de verschillende vakken en zijn gelinkt aan de inhoudelijke 
sleutelcompetenties van deze vakken. Dus burgerschap wordt binnen zoveel mogelijk vakken gegeven, 
niet in één vak, en de twee uur blijven voorlopig bestaan. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Verhoeve, u wilt graag nog iets toevoegen? 

Mevrouw Verhoeve 

Ja, ik wil gewoon toevoegen: inderdaad, het is geen beslist beleid. Alleen, ik had gevraagd naar uw visie, 
zoals gemeenschapsonderwijs nu een signaal aangeeft. Ik weet dat in het zuidelijk gedeelte van ons land 
dus wel voor die optie is gekozen. En wat ik belangrijk vind, want men moet een keuze maken tussen een 
van de zes godsdiensten of zedenleer, maar wat belangrijk is, dat is dat in het vak burgerschap juist daar 
alle leerlingen samenzitten die hetzij zedenleer, hetzij rooms-katholieke godsdienst, hetzij een andere 
godsdienst volgen, en dat ze daar in gesprek gaan en in dialoog. En dat vind ik juist het belangrijke. Er is 
geen echte keuze dan. Op dat moment zitten ze allemaal samen en is er overleg. Ik denk dat dit voor 
deze samenleving zoals ze zo snel verandert en divers is, een bijzonder belangrijk punt is. Dat wil ik toch 
meegeven. 

De heer gedeputeerde Moens 

Bedankt voor uw tussenkomst. Ik wil nog meegeven, van de 36 uur die er aangeboden wordt, of van de 
34 uur die er aangeboden wordt in een wekelijkse lesopdracht, zitten ze dan nog altijd 34 of 32 uur 
samen. Ook in vakken als maatschappelijke vorming en dergelijke meer komt dat ter sprake. Maar ik zeg 
niet dat ik de discussie niet wil aangaan op termijn. Maar momenteel, als u die vraag stelt van: zijn er nu 
hervormingen herzien? Er zijn momenteel geen hervormingen voorzien. 
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Mevrouw de voorzitter 

Oké. Dat volstaat? Dan kunnen we overgaan naar de volgende vraag. 

PUNT 20. VRAAG VAN MARTINE VERHOEVE (OPENBARE ZITTING) 

Kan de Deputatie informatie geven omtrent de participatie van leerlingen uit het provinciaal onderwijs aan 
de klimaatacties op donderdag? 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Verhoeve, u heeft het woord. 

Mevrouw Verhoeve 

Mevrouw de voorzitter, dank u wel. Mevrouw De Troyer, ze is er niet zie ik nu, een ander hot item. 
Brossen voor de bossen. De klimaatacties op donderdag door de klimaatspijbelaars kunnen ons de 
laatste weken moeilijk onverschillig laten. De hittegolf van vorige zomer heeft ongetwijfeld een belangrijke 
rol gespeeld. Het was bijna veertig graden in België en dat maakte mij erg bang. Dat waren de woorden 
van het boegbeeld van de klimaatjongeren, Anuna De Wever. Ondertussen zijn er steeds meer jongeren 
die deelnemen aan de klimaatacties op donderdag, niet enkel in Brussel. Ook in onze provincie, in 
Maldegem bijvoorbeeld, in Sint-Niklaas. Als u het mij vraagt, ongetwijfeld een sterk signaal. Spijbelen 
voor het klimaat draagt, zoals elke daad van verzet, toch ook iets polariserends in zich. Het klimaat is een 
extreem probleem, absoluut. Maar wat met het spijbelen? De klimaatjongeren zeggen: als er niet wordt 
geluisterd naar ons, dan gaan we door tot aan de verkiezingen van 26 mei. Elke donderdag opnieuw. 
Graag vernam ik van de deputatie, enerzijds: welk is de participatiegraad van leerlingen van het 
provinciaal onderwijs aan deze klimaatacties? En anderzijds: hoe gaat men om in ons onderwijs om 
ervoor te zorgen dat onze jonge activisten toch de leerstof krijgen? Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw Verhoeve. Ik geef het woord aan gedeputeerde Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Ja. Dank u wel, mevrouw Verhoeve. De participatiegraad van onze leerlingen in het provinciaal onderwijs 
van Oost-Vlaanderen is eigenlijk zeer laag. In sommige scholen is dat 0 procent. Dat loopt op tot 
2 procent en één uitschieter. Dat is het PTI van Ninove waar op 24 januari een twaalftal leerlingen 
deelnamen aan de actie in Brussel. Maar dan is dat nog maar 4 procent van het aantal leerlingen van 
deze school. Eigenlijk merken we, en dat hoor ik ook wel, dat dat meer initiatieven zijn vanuit ASO-
richtingen, ASO-leerlingen die daar naar toegaan. Natuurlijk, wij bieden dat niet aan. Vandaar ook dat dat 
misschien iets lager ligt. Het is natuurlijk wel zo dat onze scholen initiatieven nemen om de leerlingen op 
een constructieve manier bij dit thema te betrekken. Er lopen een aantal initiatieven naar aanleiding 
hiervan waar de andere leerlingen op de school verder kunnen werken rond die klimaatverandering. 
Duurzaamheid is een belangrijk onderwerp op de scholen van het provinciaal onderwijs Oost-Vlaanderen. 
Met de vakoverschrijdende eindtermen komt dit aan bod in de opleidingen die de leerlingen volgen. 
Duurzaamheid is ook een van de zestien sleutelcompetenties die zullen worden ingevoerd. Onze 
provinciale scholen voeren een duurzaam beleid en sensibiliseren onze leerlingen over de 
klimaatverandering en duurzaamheid. Er lopen dan ook verschillende initiatieven rond duurzaamheid. 
Onder andere de werkgroepen MOS waar wij toch vrij sterk in zijn. Duurzame scholen, straffe scholen. 
Op onze scholen zijn dat toch wel prachtige voorbeelden. In deze werkgroepen gaan leerlingen en het 
schoolteam samen aan de slag rond duurzaamheid. We voeren bovendien zelf actief een duurzaam 
beleid op onze scholen en willen hier in de toekomst verder op inzetten. We streven naar duurzame CO2-
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neutrale scholen of centra en we hebben hier ook aandacht voor de infrastructuur. We stimuleren een 
duurzaam aankoop grondstof- en energiebeleid en we willen verder werken aan een duurzaam 
mobiliteitsbeleid en een mobiliteitsplan voor leerlingen, voor cursisten en voor het personeel van deze 
scholen. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer Moens.  
De heer Blommaert wil graag aanvullen. 

De heer Blommaert 

Mijnheer de gedeputeerde, u geeft natuurlijk een antwoord, het accent wat betreft die duurzaamheid. 
Maar ik denk dat de insteek die wij daarstraks op de fractie ook besproken hebben toch een was van: hoe 
gaat het provinciaal onderwijs om met het feit dat al die leerlingen nog onderhevig zijn aan de leerplicht? 
U moet u toch ook een keer realiseren hoe dat de andere netten het doen. Dat is onze zorg hier niet 
doen. Misschien kan u wel een keer nadenken hoe men het daar doet. Maar de vraag is ook: hoe zal je 
daarmee omgaan als dat effectief zo is dat ze nu donderdag na donderdag afwezig blijven? Ben je als 
provinciaal onderwijs zeker dat die mensen daar naartoe gaan? Doen die niets anders? Hoe zit dat? Dat 
is eigenlijk ook een concrete vraag. Dank u. 

De heer gedeputeerde Moens 

Mijnheer Blommaert, dat is toch wel een beetje een andere vraag dan de vraag van mevrouw Verhoeve 
vind ik. Het is een totaal andere insteek. Wij gaan daar een antwoord op bieden als wij inderdaad merken 
dat die groep groter wordt, dat het blijft duren. Maar tot nu toe hebben we daar nog geen beleid of geen 
concreet beleid in gevoerd. Ik heb gezegd dat dat in sommige scholen zelfs niet ter sprake komt. Er zijn 
geen leerlingen, 0 procent. En dan in enkel in Ninove twaalf leerlingen. Dat is ook op zich niet dramatisch. 
Ik ga eerlijk zijn. Soms verheugt mij dat dat jonge mensen deze initiatieven nemen. Ik ga dat niet 
toejuichen. Men zegt soms van: de jeugd is tam en mak. Eigenlijk bewijzen zij hier een stukje dat er wel 
een zekere dynamiek in zit. Maar ik ga dat absoluut niet toejuichen, dat spijbelgedrag. Maar om daar nu 
te zeggen van: wij hebben daar een echt beleid omtrent, dat hebben wij niet. Want de vraag dient zich 
momenteel nog niet aan. En als dat zo zou zijn op termijn, dan gaan wij daar natuurlijk op inspelen. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké. Mevrouw Verhoeve. 

Mevrouw Verhoeve 

Heel kort. Het klopt inderdaad. Ik had min of meer ook dit antwoord verwacht, omdat wij hoofdzakelijk in 
dat TSO-onderwijs zitten. Maar het is ook belangrijk dat de leerlingen van deze studierichtingen zich ook 
bewust zijn van de klimaatproblematiek. Want het zal wel belangrijk zijn dat er nadien een groot 
draagvlak is. Dus ik juich ook het signaal toe natuurlijk van die klimaatspijbelaars. Maar dat wil ik nog 
meegeven. Ook dat draagvlak is belangrijk achteraf. En mevrouw Gillis, we hebben een zeer ambitieus 
klimaatplan in Oost-Vlaanderen. Het is misschien eens interessant om ook de leerlingen – ik weet niet op 
welke manier, maar ze ook kennis te leren maken met ons ambitieus klimaatplan in de provincie. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u. Ik zag ook mevrouw De Brandt nog zwaaien met haar arm om een toelichting te geven of een 
vraag te stellen.  
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Alstublieft. 

Mevrouw De Brandt 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Ik citeer de directeur van het PTI Ninove. Als school is het onze plicht 
om in te staan voor een volwaardige opleiding en spijbelen hoort daar niet bij. Er is onder andere een 
aantal leerlingen mee geweest en daarom organiseren ze nu morgen, de leerkrachten, een dag dat ze 
uitleg geven over het klimaat. Dus samen met de leerlingen maken ze het zo bespreekbaar, zonder dat 
de leerlingen hoeven deel te nemen. Dat is een brief van de directie die we gisteren ontvangen hebben.  

Mevrouw de voorzitter 

Oké. Dank u voor deze aanvulling. Dit volstaat qua antwoord. Dan kunnen we overgaan naar de vraag 
van collega Vermaercke. 

PUNT 21. VRAAG VAN BART VERMAERCKE (OPENBARE ZITTING) 

Inspiratiemoment en subsidies energieambassadeurs, hoeveel projecten, budgetimplicaties, succes bij 
doelgroepen, afspraken met werkgevers, middenstandsorganisaties en VLAID? 

Mevrouw de voorzitter 

Alstublieft, mijnheer Vermaercke, u heeft het woord. 

De heer Vermaercke 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Het kader van mijn vraag is eigenlijk daarjuist geschapen, hoe 
zeggen ze dat? Het gaat hem niet alleen over leerlingen, maar ik merk ook, ik word aangesproken door 
ondernemers. Ondernemers die kijken naar politici op alle fronten, ook naar mij als provincieraadslid, wat 
gaan we daar eigenlijk aan doen, welk antwoord bied je daar eigenlijk op? En ik weet wel, het gaat een 
opdracht zijn van het beleid en van de industrie van de ondernemers om een degelijk antwoord te geven 
aan die bosbrossers bijvoorbeeld. Ik weet ook, het Vlaams Agentschap Innoveren en Ondernemen is het 
aanspreekpunt van de Vlaamse overheid voor alle ondernemers in Vlaanderen en voorziet reeds 
ondersteuning ten aanzien van individuele personen en ondernemingen. Het is uiteraard belangrijk dat de 
provincie niet overlappend werk doet met de VLAIO. Maar ik was toch aangenaam verrast met de 
kennisname – mevrouw De Troyer is hier niet, maar ik lees ook veel, ik lees ook vooral veel 
nieuwsbrieven van de provincie – waarin een moment was, 22 januari, een inspiratiemoment voor 
energieambassadeurs en het subsidiereglement van de provincie daaromtrent werd uitgelegd. Ik heb de 
link doorgestuurd naar u, collega’s. Dat is niet min, die subsidie. Dat bedrag kan tot 20.000 euro 
bedragen. Mijn vraag is dan ook: hoe kunnen we dergelijke initiatieven vanuit de provincie dus nog meer 
weerklank laten geven en ook op die manier misschien een beetje verantwoordelijkheid dragen als 
provincieraadsleden en ook een beetje energieambassadeurs worden? Concreet, vier vragen. Hoe 
worden dergelijke inspiratiemomenten bekendgemaakt en gepromoot bij verschillende doelgroepen? Op 
hoeveel projecten rekent de provincie en welk budget is hiervoor voorzien? Slaat dat ook aan bij die 
doelgroep van ondernemers en de andere doelgroepen? Zijn er over de bekendmaking daarvan, de 
promotie daarvan afspraken met bijvoorbeeld werkgeversorganisaties of middenstandsorganisaties en 
met het VLAIO? Dank u.  

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel voor uw vraag. Ik geef daarbij het woord aan mevrouw Gillis voor een antwoord. 
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Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Mijnheer Vermaercke, dus hoe dat die inspiratiemomenten kenbaar 
gemaakt zijn. Wel, wij hebben dat gedaan via een mailing. Die mailing bevat 2.800 adressen. De mailing 
is verstuurd naar alle Oost-Vlaamse scholen. Dus dat zijn de burgemeesters, de algemeen directeurs en 
de bevoegde schepenen. Daarnaast zijn ook alle ambtenaren aangeschreven. Dus de 
mobiliteitsambtenaren, de klimaat- en de leefmilieu-ambtenaren. Diverse milieu-, natuur-, klimaat- en 
mobiliteitsorganisaties. Diverse middenveldorganisaties en contactpersonen van bedrijven, verenigingen, 
zelfs UNIZO en Voka. De lijst wordt natuurlijk regelmatig aangevuld met eventueel andere personen, 
bedrijven of scholen die ook geïnteresseerd zijn. Het inspiratiemoment kwam aan bod in de nieuwsbrief 
van het MOS, Milieuzorg Op School, die naar alle Oost-Vlaamse scholen wordt verzonden. En ook de 
nieuwsbrief Milieu- en klimaatberichten die naar alle lokale besturen wordt verzonden, heeft ook het 
inspiratiemoment vermeld. Nu, ondanks de slechte weersvoorspellingen die er die dag waren, was er een 
goede en een diverse opkomst op dit moment. Over hoeveel projecten gaat het, stelt u ook als vraag. 
Binnen het subsidiereglement kunnen dus inderdaad de energieambassadeurs een toelage krijgen of een 
subsidie krijgen tussen de 2.000 en 20.000 euro. Bij de eerste editie, dat was in oktober 2017, werden er 
21 aanvragen ingediend. Er werden 14 projecten goedgekeurd voor een totaalbedrag van ongeveer 
181.000 euro. Bij de tweede editie, dat was vorig jaar, april 2018, werden 29 dossiers ingediend. 15 
projecten werden goedgekeurd voor een totaalbedrag van 234.000 euro. Oorspronkelijk was er een 
budget voorzien van 125.000 euro, zowel voor 2018, 2019 en 2020. Maar wegens het grote succes 
moest dit budget gewoon opgetrokken worden. Dit jaar is er een budget voorzien van 213.000 euro. 
Hiervan is 123.000 euro nodig voor de uitbetaling van de saldi van lopende projecten die werden 
goedgekeurd in 2017 en 2018. Er is dus nog 90.000 euro over om in 2019 de eerste schijf van 50 procent 
van de goedgekeurde projecten uit te betalen. Want de uitbetaling gebeurt in twee schijven. Nu, op basis 
van de aantallen van de twee vorige edities kunnen we alleen maar zeggen dat er een toename is van 
het aantal aanvragen en ook van het aantal ingediende projecten. Soms wordt zelfs een dossier dat niet 
goedgekeurd is, wordt na een herwerking opnieuw ingediend ter goedkeuring. Uw vraagt: slaat dit 
subsidiereglement aan bij de doelgroepen? Heel zeker. De verdeling van de goedgekeurde projecten. De 
editie 2017 en 2018 samen. Lokale besturen hebben zes projecten ingediend. Verschillende verenigingen 
hebben vijftien projecten ingediend. De intergemeentelijke samenwerkingsverbanden hebben twee 
projecten ingediend. Twee projecten kwamen vanuit de scholen en vier projecten kwamen vanuit de 
ondernemingswereld. Nu is er een bekendmaking geweest via de middenstandsorganisatie of met 
VLAIO. Bij de vorige oproepen is de communicatie via de POM en de dienst economie gebeurd. Er zijn 
momenteel nog geen afspraken gemaakt wat betreft 2019, maar er zal zeker bekeken worden welke 
communicatie en communicatiekanalen aangewend kunnen worden om alle doelgroepen afdoende te 
kunnen bereiken. Ik hoop dat dit antwoord voldoende was. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Was dit antwoord voldoende, mijnheer Vermaercke? Dank u wel. 

PUNT 23. VRAAG VAN KENNETH TAYLOR (OPENBARE ZITTING) 

Waterloop Bremenhulstraat te Serskamp 
Beschadiging n.a.v. onderhouds- en maaiwerken aan een wetenschappelijke collectie varens op 
privéterrein, opdracht aannemer, plan, kadering binnen duurzaam waterbeheer, communicatie, 
vergoeding…? 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Taylor, u heeft het woord. 
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De heer Taylor 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Het is zo dat de provincie beheerder is van de waterlopen en meer 
bepaald van de waterloop met het nummer OS139 te Serskamp. Midden december werden daar 
onderhouds- en maaiwerken gedaan. Tijdens deze werken werden op het privéterrein een 
wetenschappelijke collectie van varens zwaar beschadigd. Deze planten worden gebruikt voor universitair 
onderzoek en waren allemaal van labels voorzien. Deze varens kunnen op geen enkele manier de 
doorstroming van het water in het gedring brengen. Door die maaiwerken zijn uiteraard de 
overlevingskansen van deze planten nog minimaal. Mijn vragen zijn: wat was de exacte omschrijving van 
de opdracht door de aannemer? Werd er een duidelijk plan meegegeven bij deze opdracht? Hoe kadert 
dit voorval binnen het duurzaam waterbeheer van de provincie? Hoe kan het dat er op privéterrein 
werken gedaan worden, zonder de eigenaar eerst te contacteren? Gaat de geleden schade door de 
provincie vergoed worden? Hoe kunnen dergelijke voorvallen in de toekomst vermeden worden? Dank u 
wel, mevrouw de voorzitter. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer Taylor.  
Ik geef het woord aan gedeputeerde Grillaert voor een antwoord. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. En dank u wel, raadslid Taylor, voor uw vraag, want dat geeft mij de 
mogelijkheid om een en ander nog te verduidelijken. Zoals u al zei, de waterloop ter hoogte van de 
Bremenhulstraat in Serskamp betreft inderdaad de onbevaarbare waterloop 139, geklasseerd in de 
tweede categorie en in beheer bij ons provinciebestuur. Het beheer van deze voorheen in de derde 
categorie geklasseerde waterloop is sinds 2014 door de gemeente aan ons bestuur overgedragen. Als 
waterloopbeheerder heeft de provincie uiteraard de wettelijke plicht om de waterlopen van tweede 
categorie te onderhouden. Zo werd ook de waterloop 139 in de planning van het jaarlijks wintermaaien 
2018 opgenomen. En aangezien het gaat ook een geklasseerde waterloop geldt hier ook een wettelijke 
vijf meter erfdienstbaarheidszone op de beide oevers, artikel 17 van de Wet op de onbevaarbare 
waterlopen. Deze zone wordt vijf meter landinwaarts gemeten vanaf de kruin van de waterloop. In deze 
zone heeft de waterloopbeheerder en/of zijn aangestelde aannemer recht van doorgang en mag de 
maaispecie, mevrouw De Troyer, en/of niet verontreinigde ruimingsspecie gespreid worden. Maaien, ik 
dacht direct aan u. 

Mevrouw De Troyer 

Excuseer, mevrouw gedeputeerde, ik dacht: wat heb ik nu gedaan? Maar ik geef u opnieuw het woord, 
excuseer. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Ik dacht direct aan u als ik maaispecie las. Voilà. De inrichting van de vijfmeterstrook langsheen de 
waterloop dient dus compatibel te zijn met het jaarlijks machinaal onderhoud van de waterloop met een 
rups- of een bandenkraan. Dit houdt onder meer in: gebouwen in de vijfmeterstrook zijn verboden, alsook 
andere in de bodem verankerde constructies. Het maaisel en de niet verontreinigde ruimingsspecie wordt 
binnen de vijfmeterzone gedeponeerd. De waterloopbeheerder heeft geen enkele verplichting deze 
specie verder te behandelen. Daar kunnen we dan misschien later nog over discussiëren. 
Personeelsleden van de waterloopbeheerder of personen die in zijn opdracht werken uitvoeren, hebben 
er recht van doorgang en mogen materialen en werktuigen plaatsen om werken aan de waterloop uit te 
voeren enzovoort en zo verder. Bomen of struikgewas langs de waterloop moeten minstens 0,75 meter 
van de taludinsteek worden geplaatst. Hoogstambomen langs de waterloop moeten op een 
tussenafstand van minstens 10 meter worden geplant. Tot zo ver deze voorwaarden op basis van de wet. 



DEBATTEN 

32 Provincieraad van 30 januari 2019  

Ik ga u de specificaties besparen. Nu, ter hoogte van de Bremenhulstraat is de waterloop momenteel niet 
machinaal toegankelijk langs beide oevers. Daarom werd door onze dienst waterbeleid de opdracht 
gegeven om de maaiwerken manueel uit te voeren. Waarschijnlijk is daarbij de beplanting, die zich 
weliswaar niet in de bedding van de waterloop bevindt, maar wel in de vijfmeterzone, ook deels geraakt. 
Want de opdracht was het maaien van de waterloop. Het verwittigen van alle eigenaars is niet wettelijk 
verplicht en is ook in de praktijk eigenlijk ondoenbaar. Maar in feite zouden alle aangelanden van 
waterlopen moeten weten dat daar een vijf meter erfdienstbaarheidsstrook is. Daarom hebben we ook, 
omdat we weten dat dat soms wel eens kan verkeerd lopen, dat mensen niet altijd op de hoogte zijn, 
daarom hebben we ook in mei 2017 onder de oude deputatie een brochure Wonen langs een waterloop 
gepubliceerd en ruim verspreid, waarin de rechten en verplichtingen van de oeverbewoners worden 
uitgelegd. Nu, in het geval van de waterloop waarvan sprake, zal er in de toekomst misschien wel moeten 
geruimd worden om een betere afwatering te bekomen en dan stelt zich een groter probleem, want de 
aangelanden zullen dan de volledige vijfmeterzone, erfdienstbaarheidszone, vrij moeten maken. Nu, wat 
de schade zelf betreft. Als de betrokkene een schadevergoeding zou eisen, dan zal zijn claim aan de 
aannemer worden doorgegeven, die wellicht zijn verzekering zal inschakelen en dan zal het een 
verzekeringskwestie zijn wie wat betaalt. Tot zover, voorzitter. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw Grillaert, voor het antwoord. 
De heer Taylor wil daar nog op tussenkomen. 

De heer Taylor 

Ja. Ik had ook wel dit antwoord verwacht. Maar ik vind het wel niet zo evident dat aanpalenden moesten 
op de hoogte zijn van die vijfmeterzone, aangezien dat er een overdracht geweest is van die waterloop 
van de gemeente naar de provincie. De vijfmeterzone was geen gangbare procedure bij ons als 
gemeente. Dus het zou niet slecht geweest zijn, had men die aangelanden wel degelijk aangeschreven, 
zodat zij daar dan ook van op de hoogte waren. Het feit dat het machinaal niet uitvoerbaar is, is omdat 
daar hoogstampopulieren staan. Ik ken de situatie daar ter plekke zeer goed. Als die vijf meter moet 
gerealiseerd worden, dan wil dat ook zeggen dat we daar echt bomen gaan kappen om het onderhoud 
van die waterloop mogelijk te houden. Dan zal ik waarschijnlijk volgende maand nog eens een vraag 
stellen wat het standpunt van de deputatie daar over is. Maar dat lijkt mij echt niet zo evident, want dat is 
echt gelegen in een bos. Ja, hoe ik het zie, volgens mij zou het goed zijn, moest er bij de aannemer eens 
aan tafel gezeten worden, dat er toch wel een soort van interpretatiebevoegdheid gegeven wordt aan de 
personen die die maaiwerken uitvoeren. Als je ziet dat er planten zijn die gelabeld zijn, dat is iets wat je 
niet standaard in een bos tegenkomt. Ik denk dat er een soort van interpretatiebevoegdheid of 
verantwoordelijkheid bij die aannemer moet gelegd worden, omdat dit niet onbelangrijk is. Die varens 
stonden daar voor een reden, omdat dat de ideale biotoop was om die te gaan kweken. Dus het is 
jammer dat dat gebeurd is. Ik snap ook dat dat kan voorvallen. Maar ik denk dat het toch niet slecht is om 
eens met uw aannemers waar u mee werkt te gaan samenzitten om dat te gaan voorzien. Want anders is 
het, als je een aanbesteding doet, en een keer dat het toegewezen wordt, dan is het the winner maait het 
all. Want dan komen die en dan kun je alles maaien. Ik denk eerlijk gezegd in het duurzaam waterbeheer 
dat dat toch geen goede zaak is. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer Taylor.  
Mevrouw Dooms wil nog aanvullen. 
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Mevrouw Dooms 

Ja, ik wil even tussenkomen op het feit dat jullie in Wichelen dat niet toepassen. De wet is de wet en 
iedereen hoort de wet te kennen. Het feit dat jullie dat niet toepassen in Wichelen wil niet zeggen dat de 
provincie de mensen moet verwittigen dat de aanpak veranderd is. 

De heer Taylor 

Dat klopt niet, de wet is de wet. Het is een regel bij provinciale waterlopen dat er vijf meter van de 
waterloop gehouden wordt. Op een perceelsgrens is het geen regel. Tussen twee percelen is dat geen 
regel dat je vijf meter – dat zou willen zeggen dat je tien meter moet aanhouden. Dus als er een gracht 
tussen twee woningen loopt, dan moet je een bouwvrije zijdelingse strook van vijf meter leggen. Dat klopt 
niet, mevrouw Dooms. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Grillaert. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Ja, goed. Ik wil nu nog eens de teksten erbij nemen. Maar dat is effectief wel iets dat opgenomen is. 
Deze voorwaarden zijn gebaseerd op de wet van 28 december 1967 betreffende onbevaarbare 
waterlopen, het Koninklijk Besluit van 5 augustus 1970, houdende algemeen politiereglement van de 
onbevaarbare waterlopen en het decreet betreffende het integraal waterbeleid van 18 juni 2013. Dus ik 
kan mevrouw Dooms daar alleen maar in bijtreden. 

De heer Taylor 

Bij de tweede categorie. Maar hij was vroeger een andere categorie en hij is opgewaardeerd. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Goed, ja. Maar dat is nu het gegeven. 

De heer Taylor 

Nee, mevrouw gedeputeerde, dat is de realiteit. Hij was vroeger een andere categorie. Hij is 
opgewaardeerd en dan lijkt het mij logisch dat je de aanpalenden aanschrijft dat er op een opwaardering 
is van die onbevaarbare waterloop. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw De Troyer. 

Mevrouw De Troyer 

Als ik mag tussenkomen, mevrouw de voorzitter. Het is toch behoorlijk bestuur. Men verwacht dat de 
Belg geacht wordt de wet te kennen. Maar men wordt ook geacht een goed bestuur te zijn. Een goed 
bestuur, dat wil zeggen inderdaad dat je de aangelanden, zal ik zeggen, al was dat maar eens op de 
hoogte brengt met een briefje. Dan zouden dergelijke situaties mogelijk zich niet kunnen voordien. Ik 
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denk, mijnheer Taylor, dat dat de insteek was van uw vraag, om dan te zeggen: wees toch maar 
voorzichtig, want ik kan mij elk individueel geval voorstellen. Ik kan mij voorstellen – ik ken het dossier an 
sich niet. Maar ik kan mij wel voorstellen als dat inderdaad een mooie collectie is en dat dat van ver 
zichtbaar was, kan ik mij voorstellen dat je toch moet de vraag stellen: we gaan dat hier maar niet gaan 
maaien. Ik denk dat dat toch maar de beginselen zijn van behoorlijk bestuur om daar een verwittiging aan 
te koppelen. Meer niet. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Grillaert. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Als antwoord wil ik daar ook op zeggen: gezien de problematiek die zich in de toekomst waarschijnlijk 
nog zal stellen, is deze persoon op 3 januari verder in kennis gesteld van de verplichtingen die namens 
hem zullen moeten getroffen worden om in de toekomst ook de waterloop te vrijwaren of te kunnen laten 
vrijwaren door de provincie. Dus wat gebeurd is, is gebeurd. Maar kijk, de heer of mevrouw of weet ik 
veel wie, want ik ken de mensen uiteraard niet persoonlijk, die zijn nu zeker op de hoogte van hetgeen in 
het vervolg zal moeten gebeuren en we zullen de opmerkingen van de raad meenemen uiteraard. Maar ik 
zeg u: als je 1.650 kilometer waterlopen moet onderhouden, dan gaan we uit van het feit dat mensen 
inderdaad de wet moeten kennen. Wat niet wil zeggen dat wij niet sensibiliserend willen optreden. 
Vandaar dat ik ook refereerde naar de brochure, in 2017 uitgegeven door de vorige deputatie. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mijnheer Taylor, nog een laatste tussenkomst. 

De heer Taylor 

Ja. Misschien moet er dan toch overwogen worden om die brochure te posten bij de mensen die aan die 
waterlopen palen die opgewaardeerd zijn. Want nu is de persoon waarover het gaat, die is nu inderdaad 
op de hoogte door wat hij meegemaakt heeft. Maar de buren zijn daarom nog niet op de hoogte. Het lijkt 
mij toch goed dat je mensen informeert als bestuur om dergelijke problemen in de toekomst te vermijden. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Ik wil daar nog aan toevoegen dat intussen de mensen of de bewoners van de Bremenhulstraat deze 
brochure ontvangen hebben. 

De heer Taylor 

Ik zou het moeilijk geloven, want ik woon in die Bremenhulstraat en ik heb die brochure niet ontvangen. 

Mevrouw de voorzitter 

We hebben ze hier de vorige legislatuur denk ik ook in de provincieraad allemaal gekregen. Maar 
inderdaad, kijk, het is spijtig wat er is gebeurd en de opmerkingen zullen zeker worden meegenomen.  
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PUNT 24. VRAAG VAN KENNETH TAYLOR (OPENBARE ZITTING) 

Project Leopoldskazerne, aanhouden traject vorige Deputatie, onderzoek naar andere bestemmingen, 
onderzoek nieuw innovatief sociaal wooncomplex, inbreidingsproject rond de binnenhof, toekomstvisie 
Deputatie? 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Taylor, ik geef u het woord. 

De heer Taylor 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Voor de mensen die de Leopoldskazerne niet kennen in deze raad. 
De Leopoldskazerne is een voormalig militair complex in het hartje van Gent. De elektrische gebouwen 
dateren van tussen de 1890 en 1905 en zijn dus een staaltje van architectuur. In 2014 besliste de 
provincie Oost-Vlaanderen om haar diensten in Gent te gaan centraliseren naar de Leopoldskazerne. Het 
terrein bestaat uit 2 ha en de gebouwen bieden ongeveer 34.000 m2 duurzaam te ontwikkelen 
oppervlakte. De deputatie van de provincie Oost-Vlaanderen gunde de opdracht uiteindelijk op 
donderdag 25 januari 2018 aan THV Leopold. Op de Tweede Commissie van afgelopen woensdag 
23 januari werd het dossier aan de commissie voorgesteld. Uit deze presentatie bleek dat de huidige 
deputatie het traject van de vorige deputatie aanhoudt, wat mij voor een stuk verwonderde. Daarom ook 
mijn volgende vragen. Werden er vanuit de deputatie onderzoeken verricht naar andere bestemmingen 
voor de Leopoldskazerne? Werd er door de deputatie opdracht gegeven om te onderzoeken of er binnen 
de kazerne een nieuw innovatief sociaal wooncomplex kan gemaakt worden? Werd een 
inbreidingsproject rondom het binnenhof overwogen? Wat is de gemeenschappelijke visie van de 
deputatie, met de nadruk op gemeenschappelijke visie, omtrent het project van de Leopoldskazerne? 
Komen er wijzigingen in de toekomst of wordt het project uitgevoerd zoals voorzien? Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer Taylor voor deze vraag. 
Ik geef het woord aan gedeputeerde Grillaert. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Dank u wel, voorzitter. Beste raadsleden, naar aanleiding van onze commissie die we vorige week 
hadden, had ik uiteraard een dergelijke vraag verwacht. Misschien kwam ze uit een ietwat onverwachte 
hoek. Maar goed, ik had ze toch verwacht. Zoals u weet, is de design & build-opdracht voor de 
ontwikkeling van de Leopoldskazerne inclusief nieuw provinciehuis en private ontwikkeling door de vorige 
deputatie gegund op 25 januari 2018. Het bestek bepaalt dat de leidend ambtenaar twee weken na de 
toekenning van de definitieve omgevingsvergunning die sedert begin december 2018 uitvoerbaar is, het 
bevel van de aanvang der werken moet geven. De leidend ambtenaar heeft bijgevolg begin januari van 
dit jaar het bevel van de aanvang der werken gegeven. De nieuwe deputatie heeft begin december, kort 
na haar aantreden, aan de leidend ambtenaar gevraagd om stand van zaken te geven en op te lijsten 
hoeveel het centralisatieproject en de Leopoldskazerne nu reeds heeft gekost en hoeveel het zou kosten 
om de plannen stop te zetten. Zoals bekend heeft het provinciebestuur in de vorige bestuursperiode de 
Leopoldskazerne gekocht van Defensie en van de stad Gent voor samen ongeveer 20 miljoen euro. 
Daarnaast is er tijdens de vorige legislatuur al voor 2 miljoen euro kosten gemaakt voor onder andere 
ontwerpkosten, begeleiding, onderzoeken en andere. Indien de huidige deputatie zou opteren voor 
verbreking van de opdracht, dan zou de provincie contractbreuk plegen en zou er een forse 
schadevergoeding moeten worden betaald die kan oplopen tot bijna 4 miljoen euro. Er is sinds het 
aantreden van de nieuwe deputatie dan ook geen onderzoek uitgevoerd over alternatieve bestemmingen 
voor de Leopoldskazerne, ook niet voor sociale woningen. Dit is ook niet evident, gezien de vaart dat het 
programma immers reeds onder de vorige deputatie heeft genomen. Het ontwerp voor de site of het 
totale programma combineert vele functies. Dat hebben we vorige week ook kunnen horen. Kantoren 
voor de provincie, wonen, een hotel, leslokalen voor het provinciaal onderwijs, ruimte voor het HIS-
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parkeren [1:51:00], kinderopvang, publieke ruimte enzovoort. Het wijzigen van de bestemming van de 
delen die door het consortium worden aangekocht, zal dan ook leiden tot contractbreuk met de hieraan 
verbonden grote schadevergoedingen. De deputatie is van oordeel dat het niet zou getuigen van goed 
bestuur om de Oost-Vlaming te laten opdraaien voor het betalen van schadevergoedingen. Gezien uw 
bijzondere aandacht voor sociale woningbouw willen we nog aangeven dat er geen officieel bescheiden 
woningaanbod vervat zit in het project Leopoldskazerne. Dit was immers niet van toepassing, gezien de 
site bouwkundig erfgoed is. Conform de omgevingsvergunning zijn de appartementen en de bestaande 
woningen inderdaad vrijgesteld van sociale invulling. Voor nieuwbouwwoningen is wel degelijk de norm 
40 procent bescheiden woning van toepassing. De bescheiden eengezinswoningen mogen dan ook niet 
groter zijn dan 500 m3 en de woondichtheid moet liggen tussen 35 en 100 woningen per hectare. Alle 
voorziene gezinswoningen voldoen hieraan en zijn dus te beschouwen als een bescheiden woonaanbod. 
In concreto is er echter wel in een gevarieerd aanbod van woningen voorzien in diverse typologieën, 
gericht op diverse doelgroepen. Tien gezinswoningen in de buitenste perimeter, appartementen en een 
vierde van de gezinswoningen of appartementen is grondgebonden. 
Wat uw vraag betreft over het inbreidingsproject rondom het binnenhof. Een inbreidingsproject op het 
Paradeplein is stedenbouwkundig niet mogelijk. In het ontwerpkader dat door de stad en de provincie 
samen is opgesteld, is immers vastgelegd dat het Paradeplein vrij van bebouwing zou blijven. Dit maakt 
dus ook geen deel uit van de vergunning. Een wijziging van het project in deze fase is niet te 
verantwoorden. Wat de gemeenschappelijke visie betreft en de wijzigingen kan ik u zeggen dat het 
wijzigen van de bestemming van de delen die door het consortium worden aangekocht, contractbreuk 
zou betekenen en dus zoals gezegd grote schadevergoedingen met zich zou meebrengen. Op dit 
ogenblik is het dus niet de bedoeling om hieraan grote wijzigingen te doen. Het is de bedoeling om ons te 
houden aan het programma. Vanuit technisch en logistiek oogpunt is er op dit moment ook geen wijziging 
aan het project. Het sluit zich aan bij de noden die zich momenteel stellen. 

Mevrouw de voorzitter 

Ik zie ook nog mevrouw Vervliet, mevrouw De Troyer en de heer Taylor. 
Mevrouw Vervliet 

Mevrouw Vervliet 

Dank u wel, voorzitter. Ik wil kort nog even tussenkomen, omdat we het toch wel bijzonder vreemd vinden 
en een tikkeltje ongepast dat de partij die ervoor gezorgd heeft dat het voor de nieuwe deputatie quasi 
onmogelijk is om de plannen nog stop te zetten, met deze vraag komt. Zoals wel gekend is, is onze 
fractie daar in de vorige legislatuur verschillende malen op tussengekomen. Wij hebben erop 
aangedrongen dat er geen beslissingen genomen worden die door een volgende deputatie niet meer 
kunnen gewijzigd worden. Bovendien is er op het eind van de vorige legislatuur, namelijk op 
27 november, nog een startmoment georganiseerd geweest waar er verschillende toespraken waren, 
onder andere van de toenmalige gedeputeerde, een fractiegenoot van de heer Taylor. En daarnaast ook 
van een afgevaardigde van het consortium LHV Leopold. Er werd toen zelfs naar verluid ook al een 
gedenksteen ingehuldigd of gedenkplaat. Dus vandaar, ik snap niet goed waarom de heer Taylor nu met 
die vraag komt. Gezien de voorgeschiedenis van het dossier hadden wij toch eerder een 
terughoudendere opstelling verwacht. 

Mevrouw de voorzitter 

Ik ga eerst mevrouw De Troyer het woord geven en dan krijgt u het woord, mijnheer Taylor. 

Mevrouw De Troyer 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Ik ga proberen om opnieuw dat onderwerp in de juiste context te plaatsen 
zonder daar verkiezingspropaganda van voedsel te geven. Uiteraard, de Leopoldskazerne, uw 
tussenkomst verwondert mij niet. Maar mijn vraag is: iedereen heeft zijn standpunt, de vorige legislatuur, 
deze legislatuur, over de Leopoldskazerne. Ik verneem hier dat men gewoon doorgaat met het 
verderzetten van het project Leopoldskazerne zoals door de vorige legislatuur. Als ik het mis heb, zegt u 
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het. Dan heb ik toch graag, mevrouw gedeputeerde, dat u mij dat zegt. U zegt in uw uiteenzetting dat de 
reden is dat u ingevolge de mogelijke schadevergoedingen – ja, ik heb het hier opgeschreven – dat dat 
de reden is dat u het project verderzet. Ik ga u zeggen: dat heb ik toch vernomen. Nu, als dat de reden is, 
zou ik toch graag weten, u moet dat niet direct doen, maar is dat dan berekend, die 
schadevergoedingen? Staat dat dan al vast? Want 4 miljoen, in verhouding met het project zelf, ik vind, 
als dat de reden is, ik had, en dan kijk ik naar die kant, dan had ik toch inderdaad van jullie, ik ga geen 
partijen noemen, dan had ik dat toch anders… Maar ik weet, tegenwoordig in de politiek is niets meer 
zeker. En in de politiek moeten we van niets meer verschieten. Maar vandaag ben ik toch nog eens 
verschoten. Je moet de Oost-Vlaming ook begrijpen. Ik vind in dit dossier, dat is inzet geweest van 
verkiezingen. We gaan het kind een naam geven. We gaan hier niet doen aan politieke spelletjes. We 
hebben allemaal gehoord wat ieder hier verklaard heeft over de Leopoldskazerne. Als dat dan de enige 
reden is, die 4 miljoen schadevergoeding, goed, ik ga verder dit dossier ook opvolgen. Ik zal ook eens 
berekeningen maken en we komen daar dan op terug. Maar ik vind echt de waarheid dat men goed moet 
nadenken over dat project zelf en dat gelet op de afslanking van de provincies, gelet op de 
mogelijkheden, dan vraag ik echt de waarheid dat dat in de juiste context en in de juiste plaats opnieuw 
wordt gezet en beoordeeld. Dat is mijn bekommernis. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw De Troyer. Ik geef nu nog het woord aan de heer Taylor. 

De heer Taylor 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Ik vind het een beetje bizar dat er gezegd wordt dat er een vraag is 
uit onverwachte hoek. Ik heb niet het standpunt ingenomen. We vinden het een goede zaak dat het 
project verder gaat. Ik bedoel, ik heb niet die vraag gesteld omdat ik vind dat het project niet moet verder 
gaan. Ik vind het een beetje bizar, uit onverwachte vraag die vraag. Ik denk dat we hier zitten als 
provincieraadsleden en dat wij vragen mogen stellen over alles. Het enige dat ik kan vaststellen, is dat in 
die aanloop naar die verkiezingen de hemel beloofd is. Alsof dat project morgen zou kunnen stopgezet 
worden. Het is ook niet toevallig dat ik het over een innovatief sociaal wooncomplex heb, over 
inbreidingsproject van het binnenhof. Allemaal vragen die hier gesteld zijn door de partij N-VA in de 
voorbije legislatuur. Eerlijk gezegd, wat ik een beetje ‘onverwachte hoek’ vind, is dat het antwoord van 
gedeputeerde Grillaert moet komen. Ik had eigenlijk een antwoord verwacht van de eerste gedeputeerde. 
Daarom dat ik geschreven heb: een gemeenschappelijke visie van de deputatie. Want ik had nu graag 
een keer een antwoord gehoord van de eerste gedeputeerde. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer Taylor. Ik ga het woord geven aan gedeputeerde Grillaert, de bevoegde 
gedeputeerde voor dit dossier. 

De heer gedeputeerde Moens 

Goed, dank u wel.  
 
[gelach] 

De heer gedeputeerde Moens 

Excuseer, sorry. 
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Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Tenzij u zich aangesproken voelt, collega. Goed, ik wil gerust nog zeggen, ik heb één voor één de zaken 
vernoemd en één was die schadevergoeding. De voordelen van het project zijn ook niet onbekend en die 
heb ik ook niet opgenoemd hier. We hebben die vernoemd in de commissie. Ik kan hier een gans epistel 
voorlezen over de voordelen. Maar ik heb ook willen aangeven waarom we willen voortgaan met dit 
project, ook vanuit de volwaardige deputatie. Dat was de insteek waaruit ik deze tekst heb voorgelezen. 
De voordelen van het project zijn ons allemaal gekend, denk ik. Daarom wil ik daar vandaag ook niet over 
verder gaan. En ja, verder kan ik alleen maar zeggen dat wij verder zullen gaan met dit project omwille 
van de voordelen en ook omwille van het feit dat als we het zouden stopzetten, dat we er 
schadevergoedingen voor zouden moeten betalen die navenant zijn en waarvoor dat we niets zouden 
krijgen. Dus ik vind dat geen behoorlijk bestuur. Alle politieke verwikkelingen ten spijt of ten goede of wat 
dan ook, die aangegaan zijn naar aanloop van de verkiezingen. We zijn hier om de provincie te besturen. 
Voilà. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mijnheer Evrard, u krijgt het woord. 

De heer Evrard 

Ja. Onze fractie heeft er in het verleden al voor gewaarschuwd dat een dergelijk project, dat het 
inderdaad niet evident is om dat te laten voortzetten door een volledig nieuwe deputatie. In 
gemeenteraden is het zo dat je geen projecten op poten mag zetten die de volgende legislaturen 
bezwaren. Hier heeft men daar uitdrukkelijk wel voor gekozen. Gans dat project is eigenlijk een 
mammoettanker die te water gelaten is en waarvan men de richting nog moeilijk zal kunnen veranderen. 
Het is natuurlijk zo dat in deze deputatie twee partijen vertegenwoordigd zijn die in een vorige legislatuur 
zich eerder – ik zal mij voorzichtig uitdrukken – negatief uitlieten over dit project. Natuurlijk zal nu een 
soort van mentaliteitsverandering moeten doorgevoerd worden. Maar om daar onmiddellijk hoera te gaan 
roepen, we gaan door met dit project, dat is wel het andere uiterste dacht ik. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. We zullen eerst gedeputeerde Moens zelf ook aan het woord laten. 

De heer gedeputeerde Moens 

Is het volledig gedragen door de volledige deputatie, wat nu voorligt? Ja, maar na de afweging die we 
gemaakt hebben. Ik denk dat het antwoord een stuk gegeven is. Een tanker kun je zomaar niet keren. Ik 
wil u meegeven: een van de eerste vragen die we bij het aantreden gedaan hebben van de nieuwe 
deputatie naar de ambtenaren was de vraag: hoe zit het met dat project, wat zijn de mogelijkheden om 
dat te stoppen, wat gaat ons dat kosten? Dat zijn de eerste vragen. En dan moet je beginnen afwegen: 
doe je de Oost-Vlaming dat aan om dit te doen of niet? Moeten zij meegaan in die schadeclaims, ja of 
niet? En dan heb je eigenlijk weinig mogelijkheden. En dan moet je gaan voor gezond bestuur. En is dat 
een bocht? Dat is geen bocht. We zitten hier niet te juichen van: joepie, we gaan ermee door. Maar er is 
geen andere keuze. Ik moet zeggen: ik vind het toch wel erg als er drie dagen voor het aantreden van de 
nieuwe deputatie in de Leopoldskazerne door de vorige deputatie een gedenkplaat wordt ingehuldigd. 
Dan weet je ook wel hoe laat het is. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. De heer Taylor vraagt nog het woord. 
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De heer Taylor 

Ja. Ik ben blij voor het duidelijke antwoord. Ik ben vooral blij met het eerlijke antwoord over wat de reden 
van geen wijziging is. Ik ben ook blij met het antwoord van u, eerste gedeputeerde. Maar ik denk dat het 
enige wat eigenlijk ongepast is, mevrouw, is dat je een verkiezingsprogramma opmaakt dat niet 
gebudgetteerd is of waar niet goed over nagedacht is op voorhand. Want dat is eigenlijk uw kiezer 
voorliegen en dat was eigenlijk de reden waarom ik het standpunt wilde horen. Voilà.  

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Iedereen heeft zijn ei erover kunnen leggen. De heer Evrard wil er toch nog iets aan 
toevoegen. 

De heer Evrard 

Ja. Het is hier niet dat ik de deputatie wil te hulp komen. Maar collega Taylor, elk bestuursakkoord is een 
compromis tussen verschillende partijen. Ik denk dat elke partij wel een bepaald verkiezingsprogramma 
heeft. Maar er zijn denk ik weinig partijen, en zeker de uwe niet, die al haar verkiezingsbeloften houdt. 

Mevrouw de voorzitter 

We gaan het punt stilaan afsluiten. Maar, mijnheer Taylor, u krijgt nog het woord, u heeft de vraag 
gesteld. 

De heer Taylor 

Het is goed. Ik volg dat 100 procent wat u zegt. Dan zegt dat alleen maar veel over het gewicht van 
CD&V in deze deputatie. Want er zijn twee partijen bijgekomen die er eigenlijk geen voorstander van 
waren. Dus ja, dat maakt veel duidelijk. Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. We gaan hiermee onze agenda afsluiten. Dank u wel voor de constructieve discussies, voor 
de goede tussenkomsten. Ik heb nog twee praktische mededelingen. Straks hebben wij nog een 
nieuwjaarsreceptie waar jullie uiteraard allemaal voor uitgenodigd en hopelijk ook op aanwezig zullen zijn. 
De volgende Provincieraad zal doorgaan op woensdag 27 februari om 14.00 uur hier in deze raadszaal. 
Tot straks. 

EINDE VAN DE ZITTING 
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